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Vážení občané a čtenáři,
 každým rokem v tomto období mne napadá stejná myšlenka a myslím, že s ní nejsem sám. Vánoce 
už jsou opět tady, také konec roku se blíží, zase budeme o rok starší a člověk se ani nestačí divit tomu, 
jak ten rok rychle utekl. Přesto Vánoce, ten kouzelný čas a nejhezčí svátky roku, máme rádi asi všichni, a 
to jak malí, mladí, tak i starší. Bude to asi tím, že Vánoce spojujeme s pohodou, vánočním stromečkem, 
koledami, vůní purpury, ozdobami, pohádkami, vánočním kaprem, ale i sněhem, což všechno dohromady 
vytváří neopakovatelnou atmosféru. Ti starší z nás je většinou ještě spojujeme se  vzpomínkami na to, jak 
jsme prožívali Vánoce se svými rodiči, jak jsme prožívali toto období se zimními radovánkami spolu s ka-
marády v místech svého dětství. 
 Přesně za týden po Štědrém dnu tu máme poslední den v roce. V tento den zase, mimo jiné, asi pře-
mýšlíme o tom, jaký ten uplynulý rok vlastně byl, co přinesl nám osobně, našim rodinám a známým, co se 
změnilo v obci a ve společnosti. Takzvaně bilancujeme uplynulé období. 
 Když jsem se už zmínil o tom bilancování, chci alespoň v krátkosti uvést několik informací k našemu 
čtvrtletníku Těchonínské listy. Rád připomenu, že tomu jsou právě čtyři roky, co Těchonínské listy vyšly 
poprvé. Bylo to před Vánoci v roce 2011. Tehdy jsme v ustavené redakční radě neuvažovali o tom, zda 
budeme vycházet rok nebo déle, ani o tom, že to vše může také brzy skončit. Všech pět členů redakční rady 
se pustilo s chutí do práce s cílem, aby se vydávání čtvrtletníku v naší obci stalo běžnou věcí. Přesto, že 
redakční rada utrpěla v květnu roku 2012 citelnou ztrátu tím, že zemřel náš kolega, pan Emil Trojan,  re-
dakční rada svoji činnost neukončila, ale pokračovala ve své činnosti dál ve čtyřech, a to s nemalým úsilím, 
a je tomu tak až do dnešních dnů.
 I když redakční rada plní při tvorbě a vydávání Těchonínských listů své specifické úkoly, tak si 
rozhodně její členové nemyslí, že vydávání Těchonínských listů je pouze její věc a zásluha. Jsou to také 
přispěvatelé, kteří svými pravidelnými příspěvky Těchonínské listy obohacují. Mohu uvést, že když jsme 
začínali, měl čtvrtletník 20 stran a dnes je to už celkem pravidelně 24 nebo 28 stran, a to také díky při-
spěvatelům. V letošním roce také došlo k určitému vylepšení tím, že obal, tedy první a poslední strana, je 
barevný. Více informací k vydávání Těchonínských listů od samého počátku a k jejich vydávání v roce 
2015 bude uvedeno v příštím čísle. Jednou ročně je totiž podávána zastupitelstvu obce zpráva o činnosti 
redakční rady, jejích záměrech, a také jsou v ní informace o prodeji. Zpráva bude zastupitelstvu podána 
v měsíci únoru 2016. 
 A nyní ještě něco málo k vydávání Těchonínských listů v roce 2016. Začnu tím méně příjemným, ale 
věříme, že se tato informace u vás čtenářů setká s pochopením. Cena za jeden výtisk se zvýší na 15 Kč, a 
to od vydání JARO 2016. Jak jsem již uvedl, počet stran čtvrtletníku se postupně zvyšoval a tím dochází 
samozřejmě i k zvyšování nákladů. Setkal jsem se i s námitkou, že někde dávají informační tiskovinu, je 
jedno jak se jmenuje, zdarma. Dokonce si myslím, že to není ani správné, protože tyto tiskoviny mají být 
nezávislé, a proto není logické, aby byly finančně zcela závislé na obecních rozpočtech. Co se týče obsaho-
vé náplně listů, tak k žádným podstatným změnám nedojde. Snad jen taková drobnost, že asi na této straně 
ve spodní části bude pro lepší orientaci čtenářů uváděn obsah.
 Vážení občané a čtenáři, chci Vám poděkovat jménem celé redakční rady za vaši přízeň po celý 
uplynulý rok 2015, kterou jste projevovali především tím, že jste Těchonínské listy četli. Děkujeme všem 
přispěvatelům a těšíme se na vaše příspěvky i v roce 2016. Děkujeme personálu v prodejně Konzum Tě-
chonín a v prodejně potravin na Celném za provádění trvalého prodeje Těchonínských listů. Příští listy, 
JARO 2016, budou v prodeji nejpozději 30. března 2016. 
 Takže závěrem, milí občané a čtenáři! Přijměte od redakční rady TL přání klidného prožití Vánoc a 
pěkně si užijte Silvestra. Po celý rok 2016 přejeme Vám a Vašim rodinám především zdraví, štěstí a spo-
kojenost. 

 za redakci TL: Karel Vencl

Slovo úvodem

Foto na obálce:  malebná chaloupka Hejtmánkových v Celném (foto: Josef Sedláček ml.)
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 Vážení spoluobčané,
 s ohledem na období roku bych chtěl připomenout určité události, které se naší obce bezprostřed-
ně dotýkají. Katastrální úřad měl k datu 10. 12. 2015 vyhlásit pro katastrální území Celné a Těchonín 
platnost obnoveného katastrálního operátu, čímž se stává dosavadní katastrální operát neplatným. 
Tato obnova spočívá v přepracování katastrálního operátu na digitalizovanou katastrální mapu, a to 
bez jakéhokoli měření v terénu. Mohly nastat určité změny, jako jiná výměra parcel, změna číslování 
parcel, změna druhu pozemku, změna poplatníka. Pokud Vám tedy nastala jakákoli změna, navštivte 
Finanční úřad v Žamberku (tel.: 465 678 111), nebo si nalezněte podrobnější informace na interneto-
vých stránkách www.financnisprava.cz.
 Dne 31. 12. 2015 by také měla vstoupit v platnost Veřejná vyhláška o zařazení pozemních komu-
nikací do kategorie místních komunikací, která řeší komunikace v katastrech Celné a Těchonín.
 Bezpečnost na hlavní silnici protínající naši obec neustále řešíme a k tomuto tématu se dozvíte 
více z článku místostarosty Josefa Sedláčka, který se daným problémem mnohem více zabývá.
 Rád bych Vás také seznámil s tím, že nám na základě výběrového řízení společnost Živa země-
dělská obchodní, a.s. dodala malý nákladní automobil s hydraulickým hákem a kontejnery pro svoz 
biologicky rozložitelného odpadu, viz foto. Tato technika byla pořízena na základě projektu Operač-
ního programu Životního prostředí pomocí dotačních finančních prostředků (90 % ze způsobilých 
výdajů) EU z Fondu soudržnosti a Státního fondu životního prostředí ČR. Kontejnery budou v jarním 
období rozvezeny na předem domluvená stanoviště s cedulí upřesňující, co lze do kontejneru uložit. 

 

Když už se tady zabýváme odpadem, je vhodné zmínit se o přemístění nádob na tříděný odpad od 
prodejny Konzum v centru obce. Po nákupu budovy čp. 95 (bývalá provozovna Lesní správy) jsme 
obnovili dešťovou kanalizaci, vyklidili a upravili dvůr, aby sloužil i pro stanoviště nádob tříděného 
odpadu. Část dvoru bude veřejnosti zpřístupněna bez časového omezení. Je to předpoklad čistého 
prostředí kolem prodejny potravin.

Pár řádků od starosty

Piaggio Porter Maxxi
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 Také se nedá přehlédnout nové oplocení v centru obce mezi kostelem a základní školou vč. nové 
výsadby stromů růžových hlohů, které nahradily přerostlé břízy. Realizaci provedla na základě výbě-
rového řízení společnost STAPO spol. s.r.o. z Ústí nad Orlicí.
 Co se týká nájemních obecních bytových domů, v této chvíli probíhají pracovní jednání pro vy-
hotovení projektových dokumentací na zateplení a výměnu výplní otvorů. Na bytovém domě čp. 178 
byla dokončena oprava utrženého plechového střešního pláště po vichřici z července tohoto roku. Její 
nátěr přijde na řadu v jarních měsících nového roku. S projektanty také řešíme odstranění poruchy 
hydroizolace stavby obecního objektu jídelny, vnikání tlakové vody a eliminaci vzlínající vlhkosti. 
Stav v suterénu objektu jídelny je již ze strany hygieny neúnosný a bude nutné již v nejbližší době 
provést rozsáhlejší opatření k nápravě stavu.
 Někteří si také určitě všimli, že jsou odstraněny ocelové sportovní prvky u tenisového kurtu. Jak 
to dnes už tak chodí, každý herní či sportovní prvek využívaný veřejností musí být revidován. Dle 
takové revize nevyhověl současným dotčeným normám ani jeden sportovní prvek. Pro ekonomickou 
nevýhodnost bylo provedeno takové opatření, že byl ponechán pouze jediný prvek s dodatečnými 
úpravami jako dopadová plocha z písku, odstranění vrchní betonové plochy základových patek. V pří-
padě zájmu a podaných návrhů od občanů bychom mohli sportovní prvky doplnit v souladu s platnou 
legislativou. U tenisových kurtů bylo také provedeno kvalitní pískové doskočiště pomocí pryžových 
obrub na loži z kamenné drtě. Realizace se ujal pan Jan Leicht se zaměstnanci obce, kterým tímto 
děkuji. V herně nacházející se v budově mateřské školy byly osazeny bezpečnostní předokenní sítě.
 Na tomto místě bych ještě chtěl pouze připomenout blížící se Tříkrálovou sbírku, která v naší 
obci proběhne 9. a 10. ledna 2016.
 Milí spoluobčané, přeji Vám krásné vánoční svátky, do nového roku pevné zdraví a také to štěs-
tíčko.   

Daniel Krejsa

Milí spoluobčané, 
 v současné době stále probíhá prodej stolních čtrnáctidenních kalendářů obce Těchonín na rok 
2016, kde jsou mimo jiné zaznamenány svozy odpadů, společenských akcí a termíny umístění kon-
tejnerů s dozorem. Hlavní devizou jsou však fotografie místní 
fotografky Terezy Velehradské a doplňující texty paní Ivanky 
Špinlerové, které se týkají právě naší obce. Takový kalendář 
není jen na rok 2016, ale je i památkou do budoucna. 
 Co se týče dalších předmětů, které by měl mít každý náš 
občan doma, pak mezi ně dozajista patří i almanach vydaný 
k 500. výročí první písemné zmínky o obci Těchonín. Ten 
je k dostání na obecním úřadě v Těchoníně a v prodejně na 
Celném. Obsahem jsou informace o naší obci, které jsou do-
plněné  pěknými fotografiemi. 
 Na obecním úřadě jsou ke koupi i pamětní medaile vydané 
k uvedenému výročí, odznáčky ve tvaru erbu obce, dále ne-
jen pro sběratele jsou zde poštovní pohledy obce Těchonín a 
v neposlední řadě je zde ke koupi několik svazků 10 vydání 
předchozích Těchonínských listů. 
 Kdo máte zájem o koupi těchto předmětů, neváhejte a 
přijďte si je zakoupit. 

Josef Sedláček, místostarosta obce
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Zastupitelstvo schvaluje:
236. Program jednání ZO   (I. Špinlerová nebyla přítomna tomuto bodu jednání ZO)
237. Žádost TJ Sokol Těchonín, z.s. o souhlas s umístěním sídla spolku na adrese vlastníka nemovi-

tosti obce Těchonín tj. Těchonín čp. 80, 561 66 Těchonín
238. Rozpočtovou změna č. 3/2015
239. Pasport MK aktualizovaný k září 2015 a návrh rozhodnutí veřejnou vyhláškou
240. Přidělení bytu č. 3 pí. K. Šrotové v bytovém domě čp.175 v obci Těchonín
241. Záměr prodeje nové parc. č. 834/6 o výměře 15 m2 a parc. č. 1186/3 o nové výměře 67 m2 vše v 

k.ú. Těchonín 
242. Záměr prodeje parc. č. 14/3 v k.ú. Celné o výměře 278 m2

243. Smlouva o poskytnutí finanční podpory na hospodaření v lesích z rozpočtu Pardubického kraje 
(e.č.s. OŽPZ/15/23859)

244. Návrh kontrolního výboru: v zápisech ze zasedání zastupitelstva obce uvádět, jak každý zastupi-
tel hlasoval o jednotlivých usneseních

Zastupitelstvo bere na vědomí:
245. Zprávu kontrolního výboru  ( I. Špinlerová nebyla přítomna tomuto bodu jednání ZO)
246. Informaci k dokončení obnovy katastrálního operátu a jeho vyložení k veřejnému nahlédnutí – 

digitalizace katastrálních území Celné a Těchonín 
247. Informaci k přepravě stavebního materiálu po místní komunikaci v části obce Hluchov při pro-

váděné akci elektrifikace Boudy
248. Konečné vyúčtování akce „Zastřešení budovy školní jídelny“
249. Informaci p. J. Leichta (ml.) k zimní údržbě komunikací
250. Informaci p. K. Vencla o svěřené činnosti týkající se veřejného osvětlení
251. Dotaz p. Vencla k vydávání kalendářů obce
252. Informaci p. D. Krejsy k dotazu p. K. Vencla k vydávání kalendářů vč. odkazu na možný výpis z 

účetnictví obce v případě zájmu jakéhokoli občana obce
253. Informaci p. J. Michka o místním obchodě Konzum, prodejní době a jeho chodu
254. Žádost p. M. Šulce o odkup parc. č. 14/3 v k.ú. Celné

Zastupitelstvo ukládá na příští jednání ZO:
255. ZO ukládá místostarostovi obce Těchonín na následujícím zasedání ZO vyhotovit formulář pro 

žadatele o přidělení bytu v obci Těchonín

Zastupitelstvo schvaluje:
256. Program jednání ZO 
257. Výši odměn za práce a služby pro obec na rok 2016
258. Výši poplatků na rok 2016

Z jednání zastupitelstva obce

Usnesení ze zasedání ZO ze dne 14. 10. 2015
přítomno zastupitelů: 9/11

(omluven V.Motyčka, I. Špinlerová omluvený příchod v 18:45 hod.)

přítomno občanů/hostů: 6/0

Usnesení ze zasedání ZO ze dne 11. 11. 2015
přítomno zastupitelů: 11/11

přítomno občanů/hostů: 9/0
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259. Směrnici č. 1/2015 Cestovní náhrady
260. Kompetence starostovi obce k provádění rozpočtových opatření po celý rok
261. Zprávu starosty obce o stavu obsazenosti nájemních bytů a přidělení nájemního bytu č. 5 ve 3. 

NP v bytovém domě čp. 175 Těchonín pí. Korolíně Majvaldové
262. Kupní smlouvu s manžely Vrbovými na prodej pozemků p. č. 834/6 o výměře 15 m2 (oddělené 

od p. č. 834/3) a p. č. 1186/3 o nové výměře 67 m2, vše v k.ú. Těchonín
263. Kupní smlouvu s panem Martinem Šulcem na prodej pozemku p. č. 14/3 o výměře 278 m2  v k.ú. 

Celné
264. Kupní smlouvu s paní Bursíkovou na prodej pozemků p. č. 116 o výměře 23 m2 a p. č. 117/4 

(oddělené od p. č. 117/3) o výměře 70 m2 vše v k.ú. Těchonín
265. Kupní smlouvu s paní Bursíkovou na nákup pozemku p. č. 114/2 o výměře 8 m2 z důvodu chys-

taného přeložení veřejné kanalizace
266. Podání žádosti o dotace na opravu místních komunikací - Ministerstvo místního rozvoje - Podpo-

ra obnovy a rozvoje venkova – Dotační titul č. 5 - Podpora obnovy místních komunikací
267. Návrh rady TL, zastoupené p. Venclem týkající se zvýšení ceny výtisku TL z 10,- Kč na cenu 

15,- Kč/1ks 

Zastupitelstvo bere na vědomí:
268. Informaci k harmonogramu kontejnerového svozu na rok 2016
269. Informaci k přípravě provádění inventarizace majetku obce, předání příkazu k inventarizaci p. 

Karlu Venclovi 
270. Informaci k zápisu z dílčího přezkoumání hospodaření obce Těchonín Krajským úřadem Pardu-

bického kraje ze dne 16. 10. 2015 za období od 1. 1. 2015 do 16. 10. 2015
271. Informaci k dohodě o vydání bezdůvodného obohacení se společností Lesy České republiky, s. p.
272. Informaci k protokolu o odborné technické kontrole starých ocelových prvků sportovního hřiště 

pod ZŠ u tenisových kurtů a následné řešení
273. Informaci k žádosti o vyjádření z ministerstva obrany ČR ze dne 26.10.2015
274. Stížnost paní Hroudové a pana Zigáčka na nedodržování silničních pravidel po místní komunika-

ci na trase Hluchov a odpověď na ni
275. Informaci o stavu přípravy cyklostezky úseku Letohrad – Králíky 
276. Informaci ke stavu vyklizení pozemku p. č. 109/1 v k.ú. Celné
277. Informaci k vyhotovenému formuláři pro žadatele o přidělení nájemního bytu
278. Informaci o přípravě Směrnice k zadávání veřejných zakázek malého rozsahu
279. Dokončení obnovy katastrálního operátu a jeho vyložení k veřejnému nahlédnutí (digitalizace 

katastrálních map)
280. Žádost manželů Sedláčkových o rekonstrukci bytu č. 2 v bytovém domě čp. 110 Celné
281. Informaci zastupitele obce p. Vencla týkající se obnovy veřejného osvětlení a rekonstrukce NN v 

místní části Hluchov, ke které došlo dle smlouvy
282. Informaci zastupitele obce p. Vencla týkající se úpravy umístění svítidel veřejného osvětlení 

vzešlé z podnětů od občanů a spol. ČEZ
283. Informaci zastupitele obce p. Vencla týkající se dokončení opravy veřejného osvětlení na kopec 

k Jentschkovým
284. Informaci zastupitele obce p. Vencla týkající se prodeje vyřazených svítidel z veřejného osvětlení 

obce
285. Informaci zastupitele obce p. Vencla týkající se týkající umisťování svítidel veřejného osvětlení
286. Informaci zastupitele obce p. Vencla týkající se průběhu předchozího jednání ZO a ústního pro-

jevu zastupitele J. Leichta
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287. Dotaz zastupitele obce p. Vencla týkající se plánované opravy místní komunikace v části Cel-
né – výška vozovky (živičného povrchu) a odpověď starosty obce p. Krejsy o zachování výšky 
živičného povrchu

288. Informaci zastupitele obce p. Vencla týkající se zvážení možnosti zbudování nějaké formy zastí-
nění na dětském hřišti v centru obce Těchonín

289. Informaci občana obce p. Kvačka o zvážení možnosti zbudování svodidel na místní komunikaci 
(„Motlák“) a to v místě 90°zatáčky pod Vránovými 

290. Informaci občana obce p. Čady a vyslovení jeho názoru k zeleni v centru obce
291. Dotaz občana obce p. Čady k možnosti čerpání dotace na zateplení budov bytových domů v ma-

jetku obce Těchonín a odpověď starosty obce p. Krejsy o přípravách projektových dokumentací 
na základě výzev, které budou teprve vydané

Zastupitelstvo schvaluje:
292. Program jednání ZO
293. Smlouvu č. 15236944 o poskytnutí podpory ze Státního fondu životního prostředí ČR v rámci 

Operačního programu Životní prostředí

Zastupitelstvo schvaluje:
294. Program jednání ZO
295. Plán zasedání a činnosti zastupitelstva obce na rok 2016
296. Rozpočtové provizorium pro 1. čtvrtletí 2016 ve výši 3/12 rozpočtu 2015. Závazným ukazatelem 

rozpočtu jsou paragrafy.
297. Veřejnoprávní smlouvu s Městským úřadem Žamberk – výkon speciálního stavebního úřadu pro 

stavební řízení na místních komunikacích 
298. Smlouvu o podmínkách provedení stavby s Pardubickým krajem na realizaci stavby „Zlepše-

ní dostupnosti turistických atraktivit oblasti masivu Sněžníka“, aktivita „Modernizace silnice č. 
II/311  Mladkov – Jablonné nad Orlicí“ na pozemku p.p.č. 1156/15 v k.ú. Těchonín v celé výměře 
42 m2

299. Dohodu o vydání bezdůvodného obohacení se společností  Lesy České republiky, s.p.
300. Stanovisko obce Těchonín ze dne 23. 11. 2015 na žádost Ministerstva obrany ČR o vyjádření ze 

dne 26. 10. 2015
301. Směrnici k zadávání veřejných zakázek malého rozsahu s platností od 1. 1. 2016
302. Žádost obce Těchonín o bezúplatný převod pozemků p.č. 792/1 a 792/2 v k.ú. Těchonín ze Stát-

ního pozemkového úřadu na obec Těchonín
303. Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2015 o místním poplatku za provoz systému shromažďování, 

sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů
304. Doplnění sociálního zařízení v objektu prodejny v Celném čp. 45 

Zastupitelstvo bere na vědomí:
305. Zprávu předsedkyně komise sociální a SPOZ 
306. Informaci předsedy kontrolní komise ke kontrole plnění usnesení v roce 2015

Usnesení z mimořádného jednání ZO
ze dne 19. 11. 2015

přítomno zastupitelů: 11/11

přítomno občanů/hostů: 9/0

Usnesení ze zasedání ZO ze dne 9. 12. 2015
přítomno zastupitelů: 10/11

(omluven M.Olšar)

přítomno občanů/hostů: 4/0
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307. Informaci k dokončení obnovy katastrálního operátu k.ú. Celné a Těchonín, proběhlé vyložení k 
veřejnému nahlédnutí (od 10. do 24. 11. 2015), s platností digitalizovaných katastrálních map od 
10. 12. 2015 a od tohoto data neplatnost dosavadního katastrálního operátu

308. Žádost manželů Papouškových o pronájem pozemku p.č. 117/3 a 114/2 v k.ú. Těchonín a termín 
její řešení až po realizaci veřejného kanalizačního řadu

309. Informaci o dokončeném předání a převzetí užitkového vozu Piaggio vč. kontejnerů s pomocí 
dotací z Fondu soudržnosti EU a SFŽP ČR. 

310. Rozpočtovou změnu č. 4/2015
311. Informaci k pracovní verzi geometrického plánu č. 181-174/2015 o pozemcích v k ú. Celné – 

účelová komunikace na p.č. 869/1 a její skutečný stav pozice
312. Informaci k přípravě rozpočtu obce na rok 2016
313. Dotaz zastupitele obce K. Vencla k USN č. 298, zda dojde k realizaci nějakých částí z dříve před-

ložené studie k BESIP od projekční kanceláře A.M.O.K.
314. Informaci místostarosty J. Sedláčka k dotazu p. K. Vencla o známé variantě realizace předmětné 

stavby
315. Dotaz zastupitele obce K. Vencla k režimu užívání prostoru u objektu čp. 95 Těchonín a zde nově 

uložených kontejnerů
316. Informaci starosty p. D. Krejsy k dotazu p. K. Vencla o zamyšlené situaci na uvedeném pozemku 

a jeho užívání občany (přístupný veřejnosti, popsáno v zimních Těchonínských listech)
317. Dotaz zastupitele obce p. K. Vencla k užitkovému vozidlu Piaggio a kontejnerům
318. Informaci starosty p. D. Krejsy k dotazu p. K. Vencla k užitkovému vozidlu Piaggio, plánované-

mu použití, rozmístění kontejnerů a dalších možnostech
319. Dotaz občana obce p. Prühera k nedostatečně označenému majetku
320.  Informaci místostarosty J. Sedláčka na dotaz p. Prühera k problematice
321. Informaci zastupitele obce p. V. Motyčky ke zvážení vybudování sofistikovanějšího sociálního 

zařízení v herně, tj. 2. části místní MŠ
322. Informaci starosty p. D. Krejsy k dotazu zastupitele obce p. V. Motyčky – stav sociálního zařízení 

je třeba zlepšit a bude posouzeno na základě požadavku hygienických parametrů
323. Informaci zastupitele obce p. Vencla týkající se plánování jednotlivých obecních akcí pro příští 

období a jejich projednání
324. Informaci starosty obce p. D. Krejsy k dotazu zastupitele p. Vencla – jednotlivé akce jsou před 

schvalováním rozesílány s dostatečným předstihem a možností jej projednat

Zastupitelstvo zamítá:
325. Žádost pana Brzobohatého a paní Flášarové o prodej části (cca 20 m2) pozemku p.č. 88 v k.ú 

Celné ze dne 25.11.2015

Vážení občané, Ti  z Vás, kteří  máte zájem o získání bližších informací k jednotlivým bodům 
usnesení, navštivte veřejná jednání zastupitelstva obce, nebo se s Vaším dotazem neváhejte obrátit 
v úředních hodinách na Obecní úřad v Těchoníně. Na Vaše dotazy Vám rádi odpovíme.

starosta a místostarosta obce Těchonín



9

Fotbal Těchonín (www.fotbal-techonin.cz)
 Fotbalovému celku z Těchonína se podzimní část okresního přeboru a tím i nový ročník 
2015/2016 vydařil na výbornou. V celé své dlouhé 42leté historii se mu nepodařilo, aby po půlce se-
zóny skončil na 1. příčce tabulky. Toto umístění se zrodilo po 14 odehraných zápasech (z nichž jedno 
byla předehrávka kola jarního) ve kterých jsme pouze jednou poznali hořkost porážky, a to v zápase 
s Červenou Vodou (5:3) a ve třech utkáních jsme remizovali (Žichlínek, Rudoltice, Mistrovice). Po 
celou dlouhou zimní přestávku budeme tedy na 1. místě se ziskem 34 bodů a skóre 46:20. Toto umís-
tění je sice skvělé, ale zároveň zavazující a mělo by být i motivující před zimní přípravou. Našimi 
zatím nejlepšími střelci jsou Dostálek Pavel 10, Špaček Roman 9, Kovanda Jaroslav 8. Poslední akcí 
letošního roku byla výroční členská schůze, která se konala 5.12. v domě hasičů v Mladkově.
 Po zprávách předsedy oddílu a pokladníka následovala diskuse a poté i večeře, kterou stejně 
chutně jako loni připravil pan František Baranowski se svým kolektivem, za což jim patří velký dík. 
Zimní přípravu zahájíme v lednu 2016 a ukončit bychom ji chtěli závěrečným soustředěním. Více 
novinek o našem oddílu se dozvíte na stránkách www.fotbal-techonin.cz.
Tabulka:

Roman Filip

HC Těchonín (www.hctechonin.cz)
 HC Těchonín se blíží do poloviny letošní hokejové sezóny! HC Těchonín odehrál prozatím 
v Holba LHL lize 7 zápasů. Do konce roku 2015 na hokejisty čeká ještě jedno mistrovské utkání proti 
CBA Nuget Šumperk. Zbylých 11 zápasů se odehraje v příštím kalendářním roce 2016. Těchonínští 
hokejisté v sedmi zápasech odehráli tři derby s týmy HC Petrovice, Klas Nekoř a Turci Verměřovice. 
Dále se těchonínští potkali s týmy Heat Tech, HC Třebovice, Soma Engeneering a Tygři Lanškroun. 
Konečná bilance je ze sedmi zápasů 1 remíza a 6 proher. Bohužel letošní rok tým HC Těchonín za-
sáhla rozsáhlá marodka a tím i nedostatek konkurence schopných hráčů.
 Něco málo z kabiny Těchonína: Tým HC Těchonín povede i v nadcházející sezóně jako kapitán 
David Ordoš. Jeho zástupcem s Áčkem na dresu bude stejně jako loni Jiří Zezulka. Hráči si svého šéfa 
zvolili hlasováním. Na listině zraněných nadále zůstává Michal Ordoš a David Krejsa. Oba by se měli 
vrátit na led koncem prosince či začátkem ledna. Nově přibyl ke zraněným Václav Wanča. U Vaška 
to vypadá do konce sezóny.
 Opět i v letošním roce na konci prosince sehrají hokejisté HC Těchonín „sranda mač“ mezi týmy 

Rk. Tým Záp V R P Skóre Body
1.   Sokol Těchonín 14 10 3 1 46:20 34
2.   Žichlínek 14 9 4 1 42:17 33
3.   Sokol Němčice 14 8 2 4 37:29 28
4.   1.FC Žamberk B 14 8 2 4 48:22 27
5.   Sokol Dolní Dobrouč 14 8 1 5 35:27 25
6.   Spartak Brandýs n.Orlicí 14 6 3 5 27:29 22
7.   Sokol Rybník 14 6 2 6 23:27 21
8.   Sokol Tatenice 14 5 3 6 21:23 19
9.   FK Kerhartice 14 6 0 8 29:40 18

10.   FC Jiskra 2008 B 14 4 2 8 37:43 14
11.   Sopotnice 14 3 3 8 31:49 14
12.   FK GUFERO Mistrovice 14 3 3 8 17:36 14
13.   Sokol Boříkovice 14 3 2 9 18:31 13
14.   Sokol Rudoltice 14 3 2 9 26:44 12

Zájmové spolky v obci
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Svobodní vs Ženáči. Termín je předběžně naplánován na 27.12.2015.
 Vzhledem k blížícímu se konci letošního roku hráči HC Těchonín všem svým fanouškům přejí 
klidné svátky, veselé Vánoce a šťastný nový rok. Vše o týmu HC Těchonín se dozvíte na stránkách 
www.hctechonín.cz a nebo na facebooku HC Těchonín.

                                                                                                                   Michal Ordoš

Stolní tenis (www.pinec.info)
 Utíká to jako voda. Ještě jeden zápas a sezona 2015/2016 bude přesně v polovině. Zatím se nám 
celkem daří a pohybujeme se v popředí tabulky. Miroslav Kosek je dokonce v současné době druhým 
nejlepším hráčem celé soutěže. Na svém kontě má pouze jedinou porážku. Stále trénujeme v rámci 
možností 2x týdně ve středu a v neděli od 17 hodin. Pokud máte někdo zájem si zahrát, neváhejte a 
přijďte mezi nás.

 Závěrem bych chtěl jménem našeho oddílu popřát všem čtenářům TL i občanům Těchonína 
příjemné prožití vánočních svátků a šťastný nový rok.

Radim Trejtnar

Český rybářský svaz – místní organizace Těchonín
 Dne 11.10.2015 pořádala MO ČRS Těchonín pro své členy rybářské závody, které byly zahá-
jeny tentokrát netradičně v 10,00 hod. Byla stanovena podmínka, že ulovenou ušlechtilou rybu si 
může lovící odnést domů a počítána bude ulovená ryba od velikosti 20 cm. Poslední rybářské závody 
letošního roku se nesly opět v duchu přátelské nálady. Počasí naznačovalo, že úlovkovost na těchto 
závodech nebude moc vysoká. Proti nám stál chlad a studená voda. Náladu nám to však nekazilo. 
Soustředění jednotlivých rybářů podporovaly pouze ojedinělé úlovky z kraje prvního soutěžního po-
ločasu. Jednalo se o měrné plotice. Nad vodní hladinou se nesla hesla: „Kdo chytne kapra, ten vyhra-
je!“ Nebo zvolání - „Míra!“ To totiž znamená úlovek a také povel pro rozhodčího k jeho přeměření a 
zapsání do karty závodníka. Ryby však ne a ne brát. Braly jen, jak se říká, roha. Podtrženo sečteno, 
když nás nezahřálo počasí, ohřála nás, alespoň trochu, ohnivá voda. A výsledky? První byl Václav 
Polzer mladší, druhý byl nováček v našich řadách Leoš Matějus, třetí Jan Pohl. Mysleli byste, že 
vše podstatné už víte? Ba ne, následně byl umístěn L. Michalka na čtvrtém místě. Ostatní byli pátí. 
V průběhu podvečera jsme u táborového ohně zjistili a filozoficky nám bylo vysvětleno, že vlastně 
čtvrté místo je tím nejlepším. A když je na něm čtvrtý sám, oproti ostatním pátým… Vše v nadsázce a 
s humorem. Koneckonců kdo byl někdy čtvrtý, pak mu je jasné, stejně jako nám, že tomu tak skutečně 
je. 
 Závodů se zúčastnil i náš nejstarší člen – rybář pan Štefan Dominikus z Celného, a to navzdory 

1. TTC Sedlec C 10 7 2 1 0 112:68 26
2. TJ Sokol Těchonín A 10 8 0 2 0 111:69 26
3. TJ Sokol Líšnice B 10 8 0 2 0 103:77 26
4. TJ Sokol Dolní Dobrouč A 10 7 0 3 0 102:78 24
5. TJ Sokol Tatenice B 10 5 2 3 0 100:80 22
6. Sportovní KlubDžbánov A 10 4 0 6 0 71:109 18
7. SK Ledříček Bartošovice A 10 3 2 5 0 81:99 18
8. TJ Sokol Horní Heřmanice A 10 3 1 6 0 85:95 17
9. TJ Sokol Sudslava D 10 2 3 5 0 90:90 17

10. TJ Sokol Žamberk D 10 2 2 6 0 81:99 16
11. Orel Vysoké Mýto "B" 10 2 1 7 0 77:103 15
12. TJ Sokol Mistrovice D 10 2 1 7 0 67:113 15
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výše popsanému chladnému počasí. Klobásky opečené nad táborákem a buchty napečené paní Fikej-
zovou byly již snězené, čaj a jiné pochutiny byly vypity, a tak jsme zakončili posezení s přicházejícím 
šerem.

  
 

 

  
 Rybářský kroužek uzavřel svou úspěšnou rybářskou sezonu rybářskými závody na Rybárně. Při 
těchto závodech děti spojily síly se svými rodiči, aby se mohly pochlubit, jak jsou šikovné a  zdatné 
v lovu ryb.
Výsledky závodů:

1. místo  Štěpán Polzer 486 cm
2. místo  Klárka Kopecká 381 cm
3. místo  David Kopecký 357 cm
4. místo  Vanesska Durnová 84 cm
5. místo  Roman Durna 58 cm
6. místo  Vojta Žofka 0 cm

 Malou rekapitulací bychom chtěli poděkovat našim dětem za reprezentaci naší organizace, kdy 
na závodech v Králíkách obsadily skvělé první místo a dále na závodech na lukavských Mostiskách 
pak místo druhé. Jistě jsou to chvályhodné úspěchy a všichni doufáme, že v nadcházející sezoně na 
ně naši nejmenší rybáři, opět pod vedením Václava Polzera ml. naváží. S teoretickou výukou začne 
rybářský kroužek od ledna 2016, patrně opět v osvědčené učebně Základní školy Těchonín.
 Dále jsme pořádali v sále hostince U Mostu dne 21.11.2015 od 20:00 hodin Rybářský večírek. 
K tanci a poslechu nám hrála hudební skupina Betty z Letohradu, která sklidila úspěch. V průběhu 
večera sálem zavoněly servírované večeře, kdy se jednalo o chutně připravené siveny americké. Za 
zábavou se za námi přišlo podívat přes šest desítek hostů, kteří se dle jejich veselí a usměvů dob-
ře bavili. Klasickou půlnoční tombolou bylo rozdáno několik desítek kaprů a několik hlavních cen 
v podobě štik obecných. Tombola, kterou již tradičně na Rybářském večírku v Těchoníně tvoří ryby, 
jež velice zručně v dopoledních hodinách před akcí připraví místní rybáři, jsou jistě v předvánočním 
čase vítanou výhrou. Bujaré veselí první společenské akce zimní sezony se končilo až nad ránem. 
Všem děkujeme za účast a na tomto místě bychom Vás rádi pozvali na Rybářský ples, který bude 
dne 20.2.2016 v Restauraci Otmarka v Těchoníně. Na tuto akci budou v uvedené restauraci k prodeji 
místenky. Všichni jste srdečně zváni. Těšíme se na Vás. 
 V zimním období budeme opět, jako již každoročně, rekapitulovat uplynulou rybářskou sezonu 
a o výsledcích Vás budeme informovat v příštím jarním vydání TL.
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 Závěrem bych Vám rád za těchonínské rybáře popřál krásné prožití vánočních svátků, klidný 
Štědrý večer bez uvízlé kapří kůstky v krku a bohatou nadílku pod stromečkem a následně jen to 
nejlepší v nadcházejícím roce 2016. 

Za MO ČRS Těchonín Josef Sedláček
(foto: Josef Sedláček ml.)

Sbor dobrovolných hasičů Těchonín (www.hasici-techonin.cz)
 V pátek  11.září ve 14:26 hod byla naše zásahová jednotka povolána k požáru zemědělské neob-
dělávané plochy - louky, kde se zjistilo, že to byl planý 
poplach.
 Společně s velitelem sboru jsem se zúčastnil 
dvoudenního školení Ochrany obyvatelstva, které pro-
běhlo 25.9.-26.9. na Seči.
 V  těchto dnech 9.10.-10.10. a 16.10.-17.10. se 
náš velitel sboru Petr Dušek a zároveň velitel zásahové 
jednotky zúčastnil školení velitelů pro jednotky SDH 
obcí.
 4.října ve 13:45 hod byla naše jednotka povolána 
k požáru lesní hrabanky Těchonín-Stanovník v počtu 
tří lidí (Vlastimil Všetička, Petr Dušek a Andrej Lu-
káč). O tomto požáru nás informoval místní občan pan 
Votrubec. Po jeho nahlášení jsme jeli na místo požáru 
a zaznamenali jsme oheň u posedu, který jsme vzápětí 
uhasili a byli povoláni hasiči z Králík k prolití terénu 
po ohni. 
 V úterý 10.11. se uskutečnilo školení hasiče III. 
stupně v Králíkách, kterého se zúčastnila celá naše 
zásahová jednotka (Vlastimil Všetička, Andrej Lukáč, 
Lukáš Vaníček, Kamil Kalousek, Roman Kouba, Mi-
lan Kalous, Libor Chládek, Petr Vašata), kromě velite-
le sboru, který už toto školení a zkoušky má.
 Další školení, které jsme ještě do konce roku stih-
li, bylo 28.11. Bylo to školení na preventistů, kterého 
se zúčastnil Michal Budiš.  
 Dne 19.prosince proběhla naše každoroční Výroční valná hromada v penzionu Otmarka, ale o té 
se dozvíte příště v dalších TL, nebo se můžete podívat na naše webové stránky.
 Dále bych chtěl poděkovat všem zastupitelům naší obce za finanční prostředky a našemu další-
mu sponzorovi panu Aleši Nepustilovi za jeho sponzorský dar pro náš sbor. Také děkuji všem našim 
členům i nečlenům, kteří se podíleli na uspořádání všech akcí a brigád, které v roce 2015 proběhly.
 Topná sezóna je opět v plném proudu, vánoční svátky před námi a hlavně konec roku, proto 
apelujeme jako každý rok ke zvýšené opatrnosti a prosíme Vás, abyste dávali pozor, jak vy místní 
občané, tak i vy chalupáři, při manipulaci s ohněm a pyrotechnikou.
 Za náš hasičský sbor Těchonín Vám přejeme příjemné prožití vánočních svátků, bohatého Je-
žíška dětem a do nového roku mnoho štěstí a zdraví.

Vlastimil Všetička, starosta sboru SDH

Školení na Seči (foto: Petr Dušek)

Požár u posedu (foto: Vlastimil Všetička)
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Mladí hasiči
 Letošní vcelku teplý a suchý podzim věnovali mladí hasiči tréninku na Závod požární všestran-
nosti. Možná jste si všimli, že každé úterý kolem hasičárny běhali trojcípým šátkem ovázaní hasiči, 
u okapu byly navázané všelijaké uzly a za hasičárnou se střílelo na špalíčky. Trénink se vyplatil. Dne 
17.října se počasí nehezky pokazilo - známka toho, že jedeme na soutěž do Dolní Dobrouče! Vsadili 
jsme na silný tým: Petr Dušek, Andělka Vágnerová, Kryštof Budiš, Kristinka Břinčilová a Tobiáš 
Leicht. Soutěžil i Víťa Zigáček, který pomohl doplnit družstvo mladých hasičů z Lichkova. Odvezli 
jsme si pouze 7 trestných bodů za střelbu a 3 trestné za nesprávně uvázaný uzel. Celkově 9. místo z 34 
přihlášených družstev - úspěch! Mladí hasiči dostali vytouženou odměnu hned na první další schůzce 
a už si šeptají o tom, že na jaře se na Plamenu zase pořádně ukáží! 
 Nyní se soustředíme na přípravu vystoupení na Výroční schůzi a po Vánocích si dáme malou 
zimní pauzu. Novinkou je také to, že vedoucí Michal Budiš a Roman Kouba si vyhradili každý druhý 
pátek, aby se mohli věnovat starším hasičům, na které v úterních hodinách nevychází tolik času.
 Přejeme nejen rodičům MH, ale i ostatním krásné a veselé svátky a bohatou (snad i sněhovou) 
nadílku. 

za vedení Mladých hasičů Jana Trojanová

ASPV Těchonín
 Astronomická zima je již v plném proudu, bohužel po sněhu nebo větších mrazech ani památ-
ky. Snad nám v co nejbližší době zima ukáže svoji přívětivější tvář a my budeme moci pro všechny 
příznivce zimních radovánek připravit lyžařské tratě či nastříkat kluziště. Pevně věříme, že pokud 
by sněhová nadílka zasypala ledovou plochu, opět nám občané Těchonína jako každoročně budou 
pomáhat s vyhrnováním. 
 Dnes bychom vám chtěli představit jednoho velmi úspěšného mladého sportovce, kterého všich-
ni dost často potkáváme na silnici, jak kolem nás profrčí na koloběžce. Šestnáctiletý Matyáš Olšar 
sice není naším členem, přesto má s naší vesnicí mnoho společného. Často se zastaví na Celném u 
strýce, kde je na pile pořád co dělat. Matyáš začínal jako každý kluk na kole, ale to se polámalo, a 
tak sáhl po odložené koloběžce. A právě s koloběžkou sbírá v poslední době jeden úspěch za druhým. 
Posuďte sami. Mistr světa v koloběhu za rok 2014, mistr Evropy a ČR pro rok 2015 a výherce EU-
ROCUPu. Zadarmo to ovšem není. Trénuje 6x týdně, denně najezdí 50 až 80 km. Občas to proloží 
plaváním, lezením po skalách či badmintonem. Jezdí za Team Kostka (výrobce koloběžek), který ho 
podporuje a dodává mu kvalitní materiál. V příštím roce by se rád, pokud se nominuje, zúčastnil MS 
v Austrálii. Takže až ho zase uvidíte na koloběžce, jak fičí třeba po Těchoníně, vězte, že to není jenom 
rozmar nějakého puberťáka, ale tvrdá tréninková dřina, která přináší velké úspěchy.
 Závěrem bychom vám chtěli za ASPV Těchonín popřát příjemné prožití vánočních svátků a 
šťastný nový rok 2016.

Radim Trejtnar a Jiří Leicht 

Klub důchodců
Z  činnosti Klubu důchodců v Těchoníně v roce 2015

 Podle plánu činnosti klubu vypracovaného vždy na celý rok se pravidelně jednou v měsíci schá-
zíme v klubovně místní hasičárny. Schůzky nazýváme besedami, kde si vzájemně vyměníme novinky 
ze života v obci a občas si i zazpíváme při kytaře.Občerstvení si zajišťujeme z vlastních zdrojů, pro-
tože vždy má někdo narozeniny, nebo svátek a něco dobrého přinese. V měsíci únoru máme besedu 
se starostou obce Danielem Krejsou ,který nás seznámí s tím, co se v obci podařilo z investičních 
akcí zrealizovat, jak se hospodaří s obecnímm rozpočtem a jaké akce na vylepšení i zkrášlení obce se 
připravují. V diskuzi odpoví na otázky, které zajímají všechny občany.
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 V měsíci březnu je beseda vyhrazena pro naši knihovnici Jarču Pohlovou, která měla připra-
venou přednášku o životě a díle Karla Čapka. Přednáška se všem líbila. Každý rok v červenci se 
sejdeme na Otmarce u vynikajících grilovaných kuřat, která pro nás připraví manželé Fikejzovi. O 
prázdninách, většinou v srpnu, zorganizujeme výlet, letos na prohlídku zámku v Kostelci nad Orlicí, 
Doudlebách a na rozhlednu ve Vrbici.
 V listopadu jsme besedovali s kro-
nikářkou obce Ivankou Špinlerovou, 
která donesla alba se starými fotografie-
mi, kde se mnozí poznávali. Při prohlíd-
ce fotografií nebralo překvapení konce.
Dále vybrala dopis důstojníka Emila 
Přikryla z Poličky, v němž vzpomínal na 
události po válce v Těchoníně, na přítele 
Václava Berana a na.neštěstí, k němuž 
došlo v září 1945 při zneškodňování 
munice v Čerňovicích. Popisoval, jaký 
byl V. Beran dobrý, veselý a charakterní 
člověk. Potom pro nás připravila bodo-
vanou soutěž pro tříčlenná družstva o 
znalostech z historie obce.
 Všechny potřebné údaje obsahovala publikace o Těchoníně, sepsaná Ivankou Špinlerovou a vy-
daná k 500. výročí první písemné zmínky o obci Těchonín. Spolu s Hanou Jenschkovou pak zhodno-
tily naše vědomosti. Na poslední schůzce v prosinci se rozloučíme se starým rokem a budeme doufat, 
že se v novém roce pokud možno ve zdraví zase sejdeme.

Václav Prüher

Zájezd Klubu důchodců Těchonín do Kostelce nad Orlicí
 Dne 13.srpna 2015 jsme díky finanční podpoře obce uskutečnili zájezd do Kostelce nad Orlicí, 
Vrbice a Doudleb. V Kostel-
ci nad Orlicí jsme navštívi-
li Nový zámek, kde jsme si 
prohlédli zámeckou expozici, 
dochovaný původní mobili-
ář v empírovém stylu a další 
předměty z původního majet-
ku rodiny Kinských.
 Nový zámek byl posta-
ven v letech 1829 - 1833 pro 
hraběte Josefa Kinského, je-
hož rodině kostelecké panství 
patřilo od roku 1796. V roce 
1948 přešel zámek do ma-
jetku státu a byl zde umístěn 
Výzkumný ústav pro chov 
prasat, která byla chována 
v suterénních prostorách. V 
roce 1980 zámek převzalo Krajské středisko památkové péče v Pardubicích. V roce 1992 byl zámek 
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vrácen rodině Kinských a od té doby prošel jeho exteriér i interiér náročnou rekonstrukcí. Po obědě 
jsme navštívili rozhlednu, která je postavena nad obcí Vrbice na kopci Kastel ( ve výšce 444 m.n.m.), 
jenž se nachází ve Svitavské pahorkatině. Dřevěná rozhledna je vysoká 29 m a na vyhlídkovou plo-
šinu ve výšce 25 m vede ocelové točité schodiště se 118 schody. Z vyhlídky je překrásný výhled 
do širokého okolí a pro orientaci jsou zde panely s názvy jednotlivých lokalit. Rozhlednu postavila 
obec Vrbice z obecního rozpočtu (1,5 milionu) a s finančním příspěvkem Královéhradeckého kraje. 
Občané obce na této stavbě bezplatně odpracovali téměř 700 hodin. Rozhlednu postavila firma Vaspa 
z Vamberka. Ne všichni jsme došli až na vrchol, ale stálo to za tu námahu. Zbytek výpravy navštívil 
místní kiosek s občerstvením.
 Cestou domů jsme ještě navštívili v zámku Doudleby bývalou zámeckou sýpku, která prošla dů-
kladnou rekonstrukcí v letech 2011 - 2013. Galerie v podkroví nabízí umělcům z řad malířů, sochařů, 
fotografů a výtvarníků bezplatně vystavovat svá díla. V 1.patře sýpky je stálá expozice přírodovědné-
ho muzea. Je zde bohatá sbírka brouků, motýlů a minerálů z  celého světa.
 Dopravu nám jako vždy zajistila firma-doprava Pinkas z Králík. Počasí nám přálo a ve zdraví 
plni dojmů jsme se vrátili domů.

Václav Prüher

DAŇ Z NEMOVITÝCH VĚCÍ od 1.1.2016
Upozorňujeme poplatníky, u kterých došlo v r. 2015 ke změnám okolností rozhodných pro vy-
měření daně z nemovitých věcí nebo ke změně poplatníka daně z nemovitých věcí (např.: nákup, 
prodej, dar, dědictví, výstavba, přístavba, kolaudace, změna užívání, obnova katastrálního operátu,
převody bytů do os. vlastnictví…), že mají dle § 13 a) z. č. 338/1992 Sb. povinnost podat daňové 
přiznání do 1.2.2016.

OBNOVA KATASTRÁLNÍHO OPERÁTU
Důsledkem obnovy katastrálního operátu může být jak změna číslování parcel, změna výměry 
parcel, změna druhu pozemku, změna poplatníka daně z pozemku. Nájemce může být poplatníkem 
daně z pozemku pouze u pronajatých pozemků evidovaných v katastru nemovitostí zjednoduše-
ným způsobem. Po skončení obnovy katastrálního operátu již pozemky nejsou evidovány zjedno-
dušeným způsobem a poplatníkem se stává vlastník.
Jak změna výměry parcel, změna číslování parcel, změna druhu pozemku i změna poplatníka daně 
z nemovitých věcí jsou okolnostmi rozhodnými pro vyměření daně z nemovitých věcí. Vlastník 
nemovitých věcí je tedy povinen podat řádné nebo dílčí daňové přiznání.
Elektronická podání naleznete na adrese: http://adisepo.mfcr.cz
Nepodá-li poplatník přiznání, vzniká mu povinnost uhradit pokutu za opožděné tvrzení daně (dle 
§ 250 zákona č.280/2009 Sb.).
Bližší informace je možné získat na internetu http://www.financnisprava.cz nebo na Finančním 
úřadě pro Pardubický kraj, Územním pracovišti v Žamberku, tel.: 465 678 111.

Ing. Miroslav Buryška
ředitel odboru

Mistr republinky k nám jezdí na víkend
Redakční rada ráda oznamuje našim občanům, že na chaloupku č.p. 103 v Celném jezdí o prázd-
ninách a o víkendech Karel Rašner, který dosáhl významných úspěchů ve sjezdu na divoké vodě. 
V kategorii mladších žáků v květnu vybojoval v této disciplíně zlatou medili a s tím spojený titul 
mistra ČR. K titulu ještě přidal v září 2015 bronzovou medaili v rámci MČR v krátkém sprintu a 
svoji první úspěšnou sezónu ve vodním sportu navíc završil vítězstvím v celoroční soutěži Českého 
poháru v disciplíně sjezd na divoké vodě. Přejeme mu mnoho dalších sportovních úspěchů.
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V dnešním zimním vydání Těchonínských listů Vám bude představen znak města Choceň a znak 
města Žamberk. Tato města dala souhlas s použitím znaku v našem čtvrtletníku Těchonínské listy.

Znak města Choceň    Popis znaku:
V červeném štítě Svatý Václav v pravici se štítem a v levici s prapo-
rem, provázený dvěma létajícími anděly ve žlutých řízách. O vzniku 
znaku jsou různé domněnky. Určitě pochází z doby husitské. Cho-
ceňský  dějepisec Barvíř uvádí dobu, kdy vládli Chocni Poděbradové 
(1437 – Pánové z Kunštátu a z Poděbrad). Heraldik Čadek však říká, 
že je daleko starší, neboť jeho základem je  vlastní pečeť Jana Žižky 
z Trocnova. Nejspíše dostala Choceň svůj znak od Žižkova nejvěr-
nějšího přítele Viktorína z Poděbrad, otce husitského krále Jiříka, 
neboť ten jí právě uprostřed revoluce, 11. listopadu 1422 potvrzuje 
stará privilegia městských svobod. Choceňský husitský znak prodě-
lal i svůj formální vývoj.   

 Na paměť 500-letého výročí udělení městského znaku Viktorínem z Poděbrad dal zhotovit odb. 
učitel a zakladatel městského muzea Karel Prudič v r. 1922 u choceňského sochaře Josefa Reila znak 
města a zasadit jej na nejstarší choceňskou budovu, původního městského špitálu (vedle kostela).  
 Choceňský městský husitský znak je kladen svou historickou cenou a důležitostí pouze vedle 
Tábora a Prachatic maje přitom ještě nad ně tu zvláštnost, že si husitské   město Choceň udrželo a 
zachovalo svůj husitský znak nejenom po celou dobu svobodných českých dějin, nýbrž ještě 100 let 
po Bílé hoře. Choceň jako jediné ze všech měst si zachovalo svůj znak nejenom po celé 15. a 16. 
století, nýbrž ještě i po celé 17. století, neboť teprve Václav Norbert Oktavián hrabě Kinský odňal 
městu spolu s některými výsadami tento znak a nahradil pečetí s barokním obrazem svého patrona sv. 
Václava. Ještě listina z roku 1690 je opatřena starou městskou husitskou pečetí, kdežto nejstarší pečeť 
svatováclavská se nám zachovala v archivu města Prahy až z 1. 9. 1711. Za Rakouska-Uherska a 
první Československé republiky se svatováclavská pečeť stále  užívala až do listopadu 1954, kdy byla 
Chocni znovu vrácena pečeť původní. Právoplatnost užívání znaku byla potvrzena 9. června 1976 
plénem Městského národního výboru, podle návrhu komise pro otázky znaků a měst při Ministerstvu 
vnitra ČSR. K oslavám 750. letého výročí města Chocně (r. 1977), byla podoba znaku původního 
upravena a znovu použita jako oficiální symbol. Od roku 1990 město začalo znovu používat znak se 
sv.Václavem.
 Město Choceň se nachází na obou březích Tiché Orlice, obklopeno je kopci a lesy. První zmínka 
o městě pochází z roku 1227, kdy v dědictví dostávají území Hocen (dnešní Choceň) bratři Sezim a 
Malota. V roce 1292 vlastní tehdejší trhové městečko Choceň král Václav II.Počátkem 14. století jej 
získává Mikuláš z Potštejna a zakládá zde hrad, bohužel později rozbořený vojskem kralevice Karla, 
který se od roku 1339 stává jeho majitelem. Roku 1437 se stává majetkem pánů z Kunštátu, Poděbrad 
a pánů ze Žampachu. Roku 1509 se stává majetkem pánů z Pernštejna. Během staletí vystřídalo město 
další majitele.
 Na počátku 20.století měla Choceň řadu průmyslových podniků, a to např. přádelnu, tkal-
covnu, výrobnu uzenářských nástrojů, továrnu na hasičské stříkačky. Choceň je dnes významným 
železničním uzlem, najdeme zde významné podniky – např. Choceňskou mlékárnu, ale především má 
veliké sportovní zázemí. Má zimní stadión, koupaliště, fotbalový stadion, baseballové hřiště, tenisové 
kurty, v jedné z tělocvičen je horolezecká stěna. Mezi významné dominanty města patří: klasicistní 
zámek s anglickým parkem, barokní kostel sv.Františka Serafínského, barokní zvonice se špitálem a 
farou, barokní mariánský sloup, renesanční radnice, přírodní park Peliny a přírodní park Orlice.                                                                                                                                

Znaky měst okresu Ústí nad Orlicí
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 Město Choceň se nachází v nadmořské výšce: nejnižší 277 m.n.m. a nejvyšší 362 m.n.m. Na 
území žije 8680 obyvatel.

Znak města Žamberk    Popis znaku:
Ve žlutém štítě (historicky užíván také zlatý štít) je u spodu zelený 
trávník. Na něm stojí     divoký kanec černé barvy doprava obrácený 
(heraldicky směrující doleva), na jehož hřbetě stojí orlice s rozlože-
nými křídly, rovněž doprava hledící (opět heraldicky směřující dole-
va), je svisle půlená. Jedna polovina je černá a druhá červená. Orlice 
má zlatý zobák a spáry a stříbrnou pružinu přes prsa.Podle pověsti se 
jednoho dne dívala z okna žamberského zámku zámecká paní a uvi-
děla na louce divokého kance, kterému dosedla na hřbet veliká orli-
ce, od těch dob jsou orlice i kanec ve znaku města. Jiná pověst říká, 
že Žamberk kdysi zažil nevídanou událost, kdy se letící orel snesl na 
louku a měl takovou sílu, že do svých drápů sevřel malého divočáka. 

 Na památku této podívané dostal Žamberk do znaku divočáka. Znak dostal Žamberk nepochyb-
ně již v 15. století, a to díky knížeti Jindřichu Minsterberskému. Vyplývá to zřetelně z černo-červené 
orlice s pružinou  přes prsa. Tato orlice byla součástí jejich erbu a mohla se tedy do znaku města dostat 
jen jejich udělením.  
 Město Žamberk leží v údolí Divoké Orlice a vzniklo na místě původní rolnické slovanské osady 
při staré cestě vedoucí z Čech do Kladska a na Moravu. První nepřímá zmínka o Žamberku je z 
roku 1332. Teprve listina z roku 1341, kterou král Jan Lucemburský vrátil zabavené majetky Ješkovi 
z Potštejna a jeho nezletilým bratrům, zmiňuje přímo město Žamberk. Tato listina je prvním dokla-
dem, kde je vysloveně zmiňován Žamberk.
Během staletí vystřídalo město a zámek několik majitelů. Jeden dal městu znak, jiný významnou 
stavbu, další právo vařit pivo (od roku 1508).
 Historické jádro města tvoří městskou památkovou zónu. Západně od města se nachází vni-
trostátní sportovní letiště a na východním okraji Žamberka se nachází sportovně rekreační areál Pod 
Černým lesem. 
Mezi významné osobnosti města patří Prokop Diviš (1698-1765), český přírodovědec a konstruktér 
bleskosvodu. Jeho rodný dům stojí dodnes ne levém břehu řeky Divoké Orlice v Helvíkovicích a od 
roku 1965 je zpřístupněn veřejnosti jako součást Městského muzea v Žamberku. K nejvyhledávanějším 
místům města patří Tyršova rozhledna (z r.1932), kostel sv.Václava s novými zvony, městské muze-
um a rozsáhlý zámecký park. V Žamberku se zachovala tradice vaření piva, k ochutnání je v místním 
minipivovaru a nese název Žamberský kanec.
  Od roku 2 000 náleží Žamberk k Pardubickému kraji a od 1.1.2003 získal na svém významu a 
v rámci reformy státní správy zde vzniká pověřený úřad III. stupně s rozšířenou působností. 
 Město Žamberk se nachází v nadmořské výšce 418 m.n.m. a na území žije 6026 obyvatel.

 Připravil: Karel Vencl
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Vážení spoluobčané a čtenáři TL, 
 jak jistě víte, v současné době připravujeme modernizaci komunikace č. II/311, zejména s ohledem 
na zvýšení bezpečnosti v průtahu naší obcí. Je to úkol nelehký a Ti z Vás, kteří se o dění v naší obci 
zajímají a účastní se i veřejných jednání zastupitelstva obce, vědí, že se jedná o obsáhlou problematiku 
po všech stránkách. Na přelomu roku 2014/2015 jsme vyžádali u projekční kanceláře – Atelier malých 
okružních křižovatek – pana Ing. Petra Novotného, Ph.D., MBA o vyhotovení studie k modernizaci a 
zvýšení bezpečnosti provozu na pozemní komunikaci č. II/311 v celém průtahu naší obcí. Na základě 
našich požadavků byla studie vyhotovena a dle mého názoru se jedná o velmi kvalitní a profesionální 
zpracování. Následně jsme byli osloveni Pardubickým krajem, který připravoval podklady pro velký 
projekt s názvem: Zlepšení dostupnosti turistických aktivit oblasti masivu Sněžníku – aktivita „Mo-
dernizace silnice II/311 Mladkov – Jablonné nad Orlicí. Na základě jejich žádosti jsme na Pardubický 
kraj předali zpracovanou studii k bezpečnosti a plynulosti provozu na uvedené komunikaci v naší obci. 
Následovalo několik jednání, kterých se účastnili jak zástupci Pardubického kraje a zástupci projekční 
kanceláře projektující danou akci, tak i zástupci naší obce a zástupci projekční kanceláře, jež nám vyho-
tovila studie k BESIP, a dále i zástupci ostatních obcí a dotčených orgánů, kterých se uvedená moder-
nizace komunikace týká. Z těchto jednání vzešlo řešení, které bude s největší pravděpodobností, až na 
malé odchylky, realizováno ze strany Pardubického kraje v průběhu roku 2016. Zde by bylo na místě, 
abych Vás poinformoval o poslední verzi záměru modernizace uvedené komunikace, která se nás bude 
přímo týkat.
 Jak je uvedeno výše, jedná se o modernizaci komunikace č. II/311 v úseku od obce Mladkov po 
Jablonné nad Orlicí. Tak tedy popořadě. Od obce Mladkov dojde  v extravilánu obcí Mladkov a Těcho-
nín k obnově krytu vozovky – tedy její vrchní vrstvy. Takto bude vstoupeno i do obce Těchonín v místní 
části Celné, kde u prodejny dojde k obnově krytu i v místech autobusových zálivů – zastávek. Zde dojde 
k doplnění komunikace o dělící ostrůvek s integrovaným místem pro přecházení. Před křižovatkou na 
Studené bude rekonstrukce této části ukončena. Navazovat bude dále ve směru k Jablonnému nad Orli-
cí, a to přibližně na úrovni autobusové zastávky u fotbalového hřiště v Celném. Za křižovatkou k domu 
čp. 36 Celné bude v uvedeném směru zbudována tzv. vjezdová brána do obce – kdy se jedná o jakýsi 
přejezdný ostrůvek. Tento je zde zamýšlen zejména z důvodu plánovaného napojení budoucí cyklo-
trasy a dále i z důvodu zpomalení rychlosti vozidel jedoucích v obou směrech. Obnova krytu vozovky 
bude probíhat až na úroveň „kovárny“ za viaduktem v Těchoníně. Zde bych se pokusil popsat situaci 
týkající se rekonstrukce komunikace v okolí viaduktu. Předem upozorňuji na to, že se jedná o změnu 
asi největší. Na základě vyhotovené studie bylo zjištěno, že celá situace v tomto místě nevyhovuje sou-
časným normám a standardům. Nutno podotknout, že jsme pamatovali i na chodce, a proto jsme řešili 
poměrně palčivý problém, jakým je chodník, který by měl sloužit pro bezpečnou chůzi mimo komuni-
kaci z centra obce k místní továrně, na nádraží ČD a vůbec k pohybu Vás občanů z dolní části obce do 
horní a opačně. Vzhledem k tomu, že studie ukázala jako nejvhodnější řešení vybudování chodníku při 
levé straně komunikace (ve směru od kostela), bylo nutno zabývat se myšlenkou:  Jak to bude v oblasti 
viaduktu? Odpověď je jistá. Při levé straně viaduktu dojde k vybudování vyvýšeného chodníku, a tím 
i k bezpečnému přesunu chodců v tomto místě. Dále v souvislosti s řešením rozhledových situací, což 
jsou výhledové parametry řidičů vozidel jedoucích v obou směrech, nutnosti ochrany mostního tělesa 
a uvedeným řešením chodníku, dojde po řádném posouzení všech aspektů, které za nás studie musela 
zodpovědět, k zúžení komunikace a bude zde upravena přednost protijedoucích vozidel a snížena rych-
lost na 30 km/hod. Vzniknou tu i jiné drobné úpravy, ale chtěl jsem zde popsat ty nejpodstatnější. Také 
bych chtěl hned na tomto místě trochu předejít debatám, zda je to správné, či špatné řešení. Zpočátku se 
nám všem bude zdát, že je to zbytečné, nesmyslné apod. Ale pevně věřím v to, že doba následná ukáže, 
že jsme se dnes rozhodli správně. Vždyť po zbudování chodníku v úseku z centra obce k vlakovému 
nádraží se volá již tak dlouho! Myslím si a troufám si zde prohlásit, že to budou desítky let. A kolik 

Modernizace komunikace č.II/311
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z Vás tudy chodí za tmy a cítí se bezpečně, když Vás míjí nějaké vozidlo, které jede většinou zvýše-
nou rychlostí? V uplynulých letech  došlo v tomto úseku i ke střetu vozidla s chodcem. Jde jen o to si 
na dopravní situaci zvyknout. Pevně věřím, že jsem toto místo popsal důkladně, a proto pojďme dále. 
Dalším úsekem bude cca 90metrový úsek ve stoupání do Těchonína. V současné době je zde patrná jiná 
barva živičného povrchu komunikace. K tomuto úseku nám bylo zástupci Pardubického kraje řečeno, 
že se jedná o úsek, který je nutno opravit, a to na základě nevyhovující diagnostiky vozovky. Zde dojde 
rovněž k obnově krytu. Dalším úsekem je úsek cca od křižovatky ke „kasárnám“ ve směru na Jablonné 
nad Orlicí. Opět se jedná o úsek, kde bude provedena obnova krytu vozovky.  Podrobnosti o provádě-
ných pracích nám budou ještě upřesňovány. Také bych zde závěrem rád uvedl na pravou míru informaci 
týkající se zbudování chodníků. Jistě jste rozpoznali, že jsem zde neuvedl některé lokality v naší obci. 
Jedná se o to, že studie sice řeší silnici č. II/311 v celém průtahu naší obcí, nicméně současný záměr 
Pardubického kraje koliduje s naší studií pouze ve shora popsaných lokalitách.  Proto budou v následné 
době vyvolána další jednání se zástupci Pardubického kraje, kde budeme řešit, jak nejlépe naše záměry 
spojit s Pardubickým krajem a tím i uspokojit naše požadavky vycházející ze studie BESIP v obci Tě-
chonín. To znamená, že k realizaci chodníků musíme ujít ještě nějaký kus cesty, na které se potkáme se 
záměry Pardubického kraje a v souladu s tím pak dojde k vybudování chodníků v celé jeho délce. Začali 
jsme dobře a já osobně pevně věřím v to, že v následujících letech dojdeme k uspokojivému cíli. 
 Pokud někdo z Vás projeví zájem o seznámení se se shora popisovanými lokalitami, rád Vám po 
předchozí domluvě ukáži studie tak, abyste vše lépe pochopili. V současné době nemáme sice k dis-
pozici zcela přesnou podobu projektové dokumentace, ale uvedené studie jistě poslouží minimálně 
k orientačnímu pochopení věci.
 Vážení spoluobčané, přeji Vám krásné svátky vánoční a v nastávajícím roce 2016 mnoho lásky, 
zdraví a osobních i pracovních úspěchů.

Josef Sedláček, místostarosta obce
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Úmrtí:
27.10.2015  Wotawová Růžena - 85 let (Těchonín 148)
1.12.2015  Krásná Růžena - 83 let  (Těchonín 146)

Jubilanti:     
Říjen        
50 let   1.10.1965 Kaufman Eduard (Těchonín 161)
65 let 10.10.1950 Tomešová Zofia (Těchonín 178)
80 let 11.10.1935 Prüher Václav (Celné 3)
Listopad
65 let 22.11.1950 Papoušková Vlasta (Těchonín 11)
65 let 22.11.1950 Roškanin Miroslav (Těchonín 181)
65 let 29.11.1950 Hubálek Miroslav (Těchonín 181)
70 let   3.11.1945 Volfová Zdislava (Těchonín 186)
Prosinec
65 let   4.12.1950 Šafář Jiří (Těchonín 172)
65 let 16.12.1950 Pejcharová Hafie (Těchonín 85)
65 let 30.12.1950 Hejlová Božena (Stanovník 9)
70 let   6.12.1945 Motyčka Václav (Stanovník 5)
75 let  17.12.1940 Fikejz Otto (Těchonín 185)

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme.

 
 
 
 Dne 24. října pro-
běhlo již druhé vítání ob-
čánků v letošním roce.
 Mezi nové občany 
jsme s panem místosta-
rostou Josefem Sed-
láčkem přivítali Eliáše 
Baiera a Jasmínu Všetič-
kovou.
 Všem občanům 
přeji spokojené Vánoce,  
hodně zdraví v roce 2016.
                                                                                      

Za SPOZ OÚ Těchonín                                                                                       
Kreuselová L.

Společenská kronika
Statistika
Počet obyvatel obce k 31.10.2015. 

Těchonín

dospělí  410 
děti  77 
celkem 487

Stanovník

dospělí 12 
děti  5 
celkem 17

Celné

dospělí 87 
děti  14 
celkem 101

Obec celkem:  

dospělí 509 
děti  96 
celkem 605

„Je zajímavé, že stárnutí si na nás udělá čas vždycky.“
                        Jan Vodňanský

SPOZ
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Co se děje ve škole očima dětí…
CESTA KOLEM SVĚTA
Cesta kolem světa je celoroční hra pro 3. a 5. ročník. Cílem hry je procestovat celý svět. Jsme rozděle-
ní na dva týmy. Každý pátek máme hodnocení, což znamená, že dostaneme celstovatelské peníze, kte-
ré dostáváme za to, jak jsme byli celý týden hodní. Cestovatelské peníze můžeme dostat za pomáhání 
doma a ve škole, například umytí nádobí atd. Za cestovatelské peníze si kupujeme letenky. Například 
jsme letěli do Egypta a teď jsme v Ománu. Když jsme byli v Egyptě, tak jsme si uvařili Egyptské jídlo 
pitta chléb a pomazánku hummus. Mohli jsme přijít v kostýmech, jak se chodí v Egyptě. Byli tam 
faraoni, mumie, Kleopatra, atd. Kam poletíme příště?
         Rozálie Stránská, 5.r.

EGYPTSKÝ DEN (9.10.)
Za pomáhání jsme dostávali peníze, za které jsme si koupili letenky. Přiletěli jsme do Egypta, a když 
jsme přiletěli, tak jsme tancovali. A když jsme dotancovali, tak páťáci dělali těsto na pita chléb, a když 
těsto vykynulo, tak ho dali do trouby. A pak třeťáci šli dělat pomazánku, která se jmenovala hummus. 
A pak jsme hlasovali, kdo měl nejlepší kostým.
         Natálie Vaníčková, 3.r.

VÝLET DO POTŠTEJNA
Jeli jsme do Potštejna. Jeli jsme do tunelu a všichni se lekli, a pak jsme dojeli do Potštejna. Vystoupili 
jsme a šli jsme pěšky do zámku, kde jsme šli dovnitř a byl tam obchůdek, kde byla výstava a cuk-
rárna a šli jsme si sednout. Když vyšla paní, tak se šla jedna skupina podívat na Betlém, a pak druhá 
skupina. Byla tam pokladnička, která byla kouzelná. Pak jsme šli na cestu do Betléma, kde byla Ba-
ruška, která chtěla vidět Betlém. A přišel tam anděl, který se jmenoval Ariel a šli jsme za ním. A byli 
jsme v lese, a pak jsme potkali pasáčka, který spal a my jsme ho vzbudili, pak jsme šli dál a byl tam 
bubeník a pak jsme šli do jeskyně. Pak tam byli Tři králové Kašpar, Melichar a Baltazar, kteří přišli 
do Betléma a přinesli truhlu zlata a kadidlo a šli také s námi. Pak jsme vyšli na nádvoří a prodávali 
tam šátky z bavlny, preclíky, košíky a obuv. A našli jsme králíčka, a pak jsme šli dál a došli jsme do 
Betléma a zpívali jsme Ježíšku, panáčku. Pak jsme si šli něco koupit a už jsme šli na vlak. Nastoupili 
jsme do vlaku a paní učitelka řekla strojvedoucímu, aby zhasnul světla. A jeli jsme tunelem a lekla se 
celá škola. Vystoupili jsme v Letohradě a nastoupili do 
dalšího vlaku. Dojeli jsme v pořádku a šli jsme do školy.
         

Barbora Hůlková, 3.r.

MALÁ TECHNICKÁ UNIVERZITA
24.11. v úterý jsme přišli dolů k paní učitelce Kláře 
a tam byl pán, který nám ukazoval turistické mapy a 
mapy na stavění domů a bytovek. A pak jsme za sebe 
museli udělat nějaké domy a od pána jsme dostali lís-
teček a to, co bylo na tom lístečku, tak to jsme museli 
postavit. A pak jsme stavěli silnici, a pak jsme to museli nakreslit na papír, a pak jsme to rozbili a 
dostali jsme diplomy. Konec.
   Kryštof Hondl, 3.r.

Školní okénko
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ADVENTNÍ VÝSTAVA
26.11. se uskutečnila Vánoční prodejní výstava, na kterou mohl přijít, kdo chtěl. Za vybrané peníze 
pojedeme na školní výlet. Před výstavou měly paní učitelky hodně práce a vyráběly i o víkendu. 
Některé děti vyráběly ve družině nebo místo jiné zábavy. Ale vyplatilo se to a výstava se nám moc 

povedla, protože lidi si toho hodně koupili a byli spokojeni. Našimi výrobky jsme zaplnili celou tří-
du. Jsem ráda, že nám pomohli i někteří lidé z vesnice, a chtěla bych jim moc poděkovat, protože to 
vlastně dělali pro nás.
         Kristina Břinčilová, 5.r.
 
Chtěli bychom moc poděkovat všem, co nám pomohli s přípravou a realizací Adventní výstavy. Vy-
brané peníze budou použity na přispění nebo na zaplacení dopravy na školní výlet.
 
 PŘEJEME VÁM VŠEM KLIDNÉ VÁNOČNÍ SVÁTKY A DO NOVÉHO ROKU DOSTA-
TEK VŠEHO, CO PRO SVŮJ ŽIVOT POTŘEBUJETE…
         Sandra Krejčová a kol.

Zápis do 1. ročníku ZŠ se uskuteční
10.02.2016 od 15:00 hodin
                                  ZŠ Těchonín in

fo
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Mateřská škola
LETEM SVĚTEM
V září děti ze školky přivítaly v naší MŠ školáky a spo-
lečně prožily dopoledne s hudebně písničkovým pořa-
dem „Letem světem“.
Děti s hudebníkem procestovaly různé kouty světa a 
poznaly na své cestě kamarády z cizích zemí. Na chvíli 
se z některých dětí staly eskymáci či indiáni. Děti se po 
celou dobu do programu aktivně zapojovaly a pořad se 
jim moc líbil.
V říjnu jsme do naší školky pozvali divadlo s představením „Princezna a drak“. Herci v závěru svého 
vystoupení děti obdarovali sladkostmi. Představení děti zaujalo a odměnily herce velkým potleskem.
 
MALÁ TECHNICKÁ UNIVERZITA
Naše školka se zapojila do projektu zvaného Malá technická univerzita. Děti si zde prostřednictvím 
hravých setkání budou rozvíjet logické myšlení, představivost, prostorovou orientaci, jemnou a hru-
bou motoriku, koncentraci pozornosti a vnímání.
Děti projdou osmi lekcemi. Po zvládnutí všech lekcí čeká na děti udělení titulu Mistr stavitel.
V současné době jsme již  absolvovali dvě lekce.
První lekce - Stavitel města, kde si děti postavily dle plánku silnici a město a vyrobily si mapu města.
Druhá lekce - Malý architekt , zde jsme se seznámili s technickým výkresem a naučili jsme se v něm 
číst. Poznali jsme, co jsou obvodové zdi, vnitřní příčky. Nakonec jsme si postavili podle technického 
výkresu půdorys domu a získali diplom „ Malý architekt“.
Tato setkání jsou pro děti neobvyklá a zajímavá, a  už se těší na další pokračování.

SPOLEČNÉ PODZIMNÍ VYRÁBĚNÍ RODIČŮ S DĚTMI
Na konci října jsme pozvali do naší školky rodiče našich dětí na společné podzimní tvoření. Škol-
ka připravila různé přírodní materiály. Rodiče s dětmi si vybrali materiály a rozhodli se, co budou 
vyrábět. Tvoření  rodičů a dětí  bylo  překvapující a velmi nápadité. Všechny zúčastněné děti si své 
výrobky společně s rodiči odnášely domů na výstavku.

DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ
23.11. k nám přijelo divadlo Štafličky s představením „ Pohádka pro berušku“. Pohádka děti velmi 
zaujala a těšíme se na další vystoupení.

Iva Jirušková
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Čertovský rej a mikulášská nadílka v Těchoníně
 Dne 5. 12. 2015 se okolo 16:00 hod. v centru Těchonína začaly scházet děti se svými rodiči. Při-
blížily se k peklu, které se v tento den otevřelo u místní hasičské zbrojnice. Čertovský rej vypukl pří-
chodem starého čerta, jenž o sobě 
dal znát čertovskými ohni. Pak se 
rozpoutal pekelný tanec několika 
čertů všech kategorií. Byli tu malí 
čertíci, krásné čertice a staří čerti 
doplněni o ty takřka vysloužilé a 
plesnivé. Pekelníci kroužili ko-
lem a poohlíželi se po rošťácích 
a nezbednicích, které by si vzali 
do pekla, když tu najednou přišel 
sám kníže pekel - Lucifer. Ten si 
vše přísným pohledem prohlédl 
a tu a tam zahlédl nejedno dítko, 
které by si rád za jeho prohřešky 
vzal s sebou do pekla. Na někte-
rých z nich bylo znát, že si své prohřešky uvědomují a sem tam se na jejich lících objevila i nějaká 
slzička.
 Celý rej byl přerušen příchodem nádherného anděla, který zvěstoval svými ladnými pohyby 
příchod sil nebeských. Po příchodu Mikuláše a andělů došlo ke čtení z knihy hříchů. Jednotlivé děti 
byly za své počínání odměňovány různými pamlsky, některé musely odčinit drobné prohřešky před-
nesem básničky, nebo zazpívaly pěknou písničku. Pro jiné si musel přijít čert a alespoň preventivně si 
je v  koši nebo pytli vzít s sebou do pekla. Program provázely zpěvy a hra na flétničky dětí místní ZŠ 
pod vedením Aničky Břinčilové, kterým tímto děkuji. 
 Závěrem děkuji všem čertům, čerticím, čertíčkům a čerťátkům, andělům, Mikulášovi a tanečnici 

Adélce. Dále bych chtěl poděkovat 
Míše Vebrové a Monice Krejsové 
za přípravu a výpravu Mikulášské, 
Martinu Olšarovi za pomoc s kuli-
sami, Jirkovi Junkovi za kompletní 
technickou pomoc a všem zúčast-
něným za krásný mikulášský večer. 
V neposlední řadě patří dík i po-
mocníkům u prodávaných pochutin 
a nápojů a také pomocníkům z SDH 
Těchonín. Jsme vděčni všem, kdo 
se byť jen minimální měrou zaslou-
žili o průběh Mikulášského večera, 
neboť vystoupení si pochvalovali 
nejen rodiče a jejich děti, ale s vře-

lým ohlasem jsme se setkali i ostatních diváků. 
 Milé děti, nezapomínejte na vyřčené sliby a buďte hodné, protože čert nikdy nespí a kniha hříchů 
plní své řádky vašimi prohřešky...

Josef Sedláček (foto: T. Velehradská)

Z akcí
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Další řemesla v naší obci v době 1. republiky

 V předchozích článcích jsem se zmiňovala o řemeslech, která byla na venkově potřebná pro 
hospodaření a pro chod domácností. Již jsem se zmínila o truhlářích, krejčích a švadlenách, pekařích, 
tkalcích, o těch, kdo šili knoflíky. Dnes se budu zabývat řemesly jirchářským, bednářským, kovář-
ským a kartáčnickým, která v našem vyprávění chyběla a v Těchoníně nebo Celném se provozovala.
Jirchářem byl v naší obci Jan Kristek z čp. 164 (B. Jirásková), jeho vnučka je paní E. Suchomelová. 
V pomístních jménech v Těchoníně máme po jircháři Kristkovi zaznamenaný Jirchářův kout (za 
Růženčiným kopcem). Čím se jircháři zabývali? Byli to vlastně zpracovatelé kůží podobně jako ko-
želuhové. I když kůže se vydělávaly (činily) už od dob prvních lovců, řemesla zabývající se výrobou 
všeho možného z kůží se rozvíjela hlavně ve středověku. Prvotní zpracování však měli na starost jir-
cháři (používali do roztoku k nakládání hlavně kamenec a solné tříslo) a koželuhové (používali třísla 
z kůry stromů).I na poměry středověku to vše nevábně zapáchalo, takže řemeslu se říkalo smraďařské 
a domy těchto řemeslníků stály proto na kraji obcí. Paní Emilka vyprávěla, že u dědy to ve světnici 
pořádně páchlo, protože kůže, které čistil od zbytků masa, tuku a dle potřeby i chlupů, visely na bidle 
v této místnosti. Zde v Hluchově vydělával hlavně kozí kůže, z nich pak byla žádaná kozinka na ruka-
vice a bundy. Dokonce prý zpracoval i krtčí kůže na kožich pro někoho z Bystřece – těch muselo být! 
Samozřejmě jircháři uměli vydělat i kůže hovězí, vepřové, někde i z lesní zvěře.
 Syn Jan Kristek jistě pochytil znalost jirchářského řemesla, ale v Celném, kde bydlel (dnes Prühe-
rovi), se zabýval bednářstvím. I 
toto řemeslo je prastaré, však jistě 
znáte píseň A já pořád, kdo to tlu-
če, a on bednář na obruče. Sudy na 
našem území začali vyrábět Kelto-
vé a ve 14. století už zde pracovali 
bednáři, bečváři, korytníci, neckáři 
atd. Venkovský bednář musel umět 
vyrobit to, co bylo na vsi zapotře-
bí. Z bílého měkkého dřeva to byly 
štoudve, konve a vědra na vodu, 
štandlíky na zelí, dojačky na mlé-
ko, díže na zadělávání chleba, má-
selnice na stloukání másla, škopky 
různých velikostí, metrové vaničky 
i větší necky, dále bečky, ale také 
například stoličky do chléva na do-
jení krav. Sudy a kádě vznikaly spíš z bukového a dubového dřeva. Dílo dobrého bednáře bylo malým 
uměleckým dílem, i když sloužilo k velice praktickému účelu.
 Kovářské řemeslo bylo také zapotřebí.Samozřejmě zpracování kovů je rovněž velmi staré, ale 
na našem území byli zručnými kováři opět hlavně Keltové, kteří potřebovali vyrábět nejvíce zbraně. 
I zpracovatelství kovů se specializovalo na různé druhy řemesel, od 16. století se rozvíjelo kovářství 
umělecké. Venkovské kovářství se stejně jako bednářství zaměřovalo na potřeby lidí na vsi. Kovářské 
dílo se dělilo na bílé a černé. Bílé obstarávalo lidem zemědělské náčiní, tedy jeho výrobu, ale i údržbu. 

Z historie Těchonína
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Například to byly sekery, motyky, kladiva, hřebíky, řetězy atd. Kovářské dílo černé zajišťovalo práci 
na vozech a také pod-
kovářství. V Těcho-
níně před podjezdem 
železnice pracoval 
kovář Adelt a také 
Celné mělo svého 
kováře Nentwicha. 
Celenská kovárna 
stávala za kapličkou 
u řeky. Místní ko-
váři museli mít jako 
všichni ostatní po-
mocníka, většinou to 
byl syn, protože ko-
vářská práce vyžadu-
je alespoň dva muže. 
Naši kováři uměli 
okovat koně, vyrobit 
různé nástroje, ale tře-
ba i kování na vrátka i 
vrata, panty, mříže atd. Lidé k nim taky chodili kvůli opravám nářadí nebo jeho nabroušení.
K starým řemeslům a později i průmyslovým odvětvím patřilo kartáčnictví. Dochované písemnosti 
se zmiňují o kartáčnících a štětkařích v Čechách už ve 14. století. Za 1. republiky se kartáčnictví 
provozovalo v domácnostech téměř ve všech okolních vesnicích,  i v naší obci se pár kartáčníků 
našlo, hlavně přes zimu. Ti zpracovávali dodaný materiál a odevzdávali hotové výrobky hlavně do 
Jablonného nad Orlicí. Na kartáče bylo zapotřebí tvrdé dřevo. Sušilo se hlavně bukové, ale i dubové a 
jasanové. Do vytvarovaného dřeva se vyvrtaly dírky a jimi se drátem protahovaly smotky materiálu, 
který se předem nadávkoval. Zavedený kartáčník na to používal tzv. vintlovačku, která nadávkovala 
správné množství žíní. Ty byly koňské z ocasů a hřív a kravské z ocasů. Do kartáčů se protahovaly 
i upravené rýžové kořínky. Drátky se pak navrchu zatáhly a přikryly  tenkým ozdobným prkýnkem. 
Kartáčníci vyráběli i smetáčky a smetáky, štětky a metly. Pamětníci vzpomínají, že se po hospodář-
stvích vykupovaly kravské a koňské ocasy. Kartáči z kravských žíní se čistily šaty. Dnes se používají 
umělé žíně, recyklují se PET láhve, ale zákazníci tvrdí, že jsou nekvalitní. Proto se nyní dovážejí žíně 
z Mongolska a Číny. Pravý kartáčník (vyrábějící zboží pouze ručně) je prý v současnosti v Čechách 
a na Moravě jen jeden - Alois Slepánek z Brodku u Konic ( u Prostějova). Kromě známých kartáč-
nických výrobků byste u něj našli tzv. vlažovky z prasečích štětin, které používají pekaři na vlažení 
chleba. Jinak se vyrábí kartáčnické zboží hlavně strojově.
 V článcích z historie obce jsme připomněli řemesla, která se běžně u nás v obci provozovala. 
Zdá se, že vzhledem ke skromnosti tehdejších obyvatel byly v tomto směru obě dříve samostatné obce 
soběstačné.

 Ivanka Špinlerová

Celenská kovárna (vpravo se světlou střechou)          (foto: archiv P. Vašaty)
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Emilie Suchomelová

 Jako kronikářka obce si kolikrát říkám, proč jsem lépe a 
častěji nenaslouchala vyprávění rodičů a jejich přátel. Pokud jste 
pravidelnými čtenáři Těchonínských listů, víte, že se to snažím 
napravit v části Z historie Těchonína získáváním vzpomínek 
pamětníků. Dobu 1. republiky už pamatuje málokdo, ale přesto 
jsem se hodně zajímavostí dozvěděla od paní R.Wotawové , kte-
rá nás bohužel nedávno navždy opustila. Prvorepublikové Celné 
má pevně v paměti paní A. Felgrová. Živou kronikou pro těcho-
nínskou část je ovšem paní Emilie Suchomelová. Pokud si chci 
nějaký údaj upřesnit, nebo něco z historie obce ještě zjistit, běžím 
za Emilkou, nebo jí volám. Mám dovoleno jí tykat, mohu ji tedy 
oslovovat Emilko – on jí taky nikdo jinak neřekne. Její vzpomí-
nání by vydalo na knihu, vyberu tedy jen útržky opravdu tak na 
jednu návštěvu.
 Emilčini prarodiče Marie a Jan Kristkovi bydleli v Hluchově v čp. 164 (dnes B. Jirásková).V po-
němčeném Těchoníně se hlásili k češství a vychovali tak i svých pět dětí. Tři dcery se provdaly a zů-
staly v naší vsi, syn Josef založil rodinu v Celném, jen syn Jan odešel do Duchcova. Děda byl jirchář 
(o tomto řemesle v článku z historie). Emilčina maminka byla nejmladší a o jejím životě byste se 
hodně dozvěděli v povídce Cestovatelka v knize Antonína Špinlera Lidé od Orlice II. Navštěvovala 
českou menšinovou školu a s vlasteneckým učitelem Eduardem Jakšem se účastnila výletů (dnes by-
chom řekli sponzorovaných dary různých českých spolků) do známých míst naší země a pečlivě si své 
zážitky zapisovala. Záliba v cestování jí zůstala, procestovala mnoho zemí světa, ale to by bylo poví-
dání o ní. Důležité je, že se provdala za adjunkta Jana Adlera z Ovčína v Letohradě. Tento mládenec 
totiž už od jejích patnácti let chodil do lesa v Hluchově kolem jejich domu a pěkné dívky si nemohl 
nevšimnout. Mladí manželé pak žili v chalupě čp. 10 (proti Kalousovým) a narodily se jim postupně 
tři dcery. Emilka byla nejstarší a přesně na den za tři roky se narodila Helenka. Bohužel toto děvčátko 
kvůli špatné diagnóze mladkovského lékaře opustilo svou rodinu a tento svět ve čtyřech a půl letech. 
Ztratit sestřičku muselo být pro malou Emilku hodně smutné. 
 V roce 1936 se pak narodila Adlerovým ještě Miluška. Emilka v té době už chodila do české 
menšinové školy. Zde v jedné třídě se učilo pět ročníků (19 dětí). Naše pamětnice vzpomíná, jaké 
pěkné besídky připravovaly české děti před Vánoci, oslavovaly společně den vzniku Československé 
republiky a také každoročně narozeniny prezidenta T. G. Masaryka. Vlastenectví nebylo pro děti a je-
jich učitele prázdné slovo. Kolik krásných básní a písní se děti naučily, jaké měly znalosti o své zemi! 
Emilka dodnes písně i verše zná nazpaměť, například tyto: ,,Náš tatíčku Masaryku tady na obrázku, 
my, děti, Ti slibujeme poslušnost a lásku, nebudeme nikdy lhát, abys nás měl, náš tatíčku Masaryku, 
vždycky rád.“ Pamatuje se, jak byli ve škole všichni smutní, když bývalý milovaný prezident dne 
14.9.1937 zemřel. S lehkostí jí vlastní vysype verše, které napsal Jaroslav Seifert v tento den: ,,To kal-
né ráno, to si pamatuj, mé dítě. Evropo, Evropo, až zvony rozhoupají, měla bys první být mezi těmi, 
kdož lkají…“ Mimochodem tato  smutná báseň je i plná naléhavosti a předzvěstí událostí budoucích. 
Po pěti letech menšinové školy dojížděly některé české děti do ,,měšťanky“ v Králíkách, aby posílily 
tamní českou školu. S Emilkou tam jezdil například Ladislav Filip a Zdeněk Černohous. 
 Po roce školy však zasáhly události září 1938. Druhý školní rok v králické české škole trval 
vlastně necelý měsíc. Následovalo obsazení českého pohraničí německými vojsky a dosud celkem 
klidné soužití Čechů a Němců v naší obci přestalo. Mnozí místní henleinovci začali vyhrožovat  čes-

Na návštěvě u sousedů
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kým rodinám, ve třech případech došlo i na bití. Co dělat? Některé české rodiny se rozhodly odejít , 
Adlerovi do Kyšperka na Ovčín k příbuzným. Maminka naložila na trakař peřinu a pár nezbytných 
věcí, Emilka tlačila kočárek s Miluškou a takto putovaly k tetě na Ovčín. Maminka se ještě do Tě-
chonína na chvíli vrátila, ale chodili s manželem raději přespávat k Junkovým do Zakopanky. Emil-
ka dokončila diferencovanou měšťanskou školu v Kyšperku. Zde tehdy učili vynikající vlastenečtí 
učitelé a škola byla svými pokrokovými metodami známa v celé republice. Získané vědomosti pilná 
žákyně uplatnila později u svých dětí i vnoučat. Jako rodina hajného kyšpereckého hraběte od roku 
1940 bydleli Adlerovi v oboře ve stavení na samotě u Šedivce. Pokud jedete od šedivecké benzinové 
pumpy na Žamberk, vlevo v lese můžete tento domek zahlédnout. Odtud musela Emilka každý den 
šlapat do Kyšperka a zpátky, ale tehdy chodily kilometry pěšky i ostatní děti z okolních vesnic. 
 Po válce se Adlerovi vrátili do Těchonína a kromě rodiny mlynáře Thuna i ostatní české rodiny, 
které odešly v roce 1938. Emilka měla jako dívka sen stát se lékařkou, ale maminka rozhodla, že to 
není povolání pro děvče , a tak pro ni vybrala rodinnou školu, tedy tzv. rodinku, a to v Žamberku. 
Nakonec se prý to vaření, šití, vedení domácnosti později docela hodilo. Následoval ještě rok v Praze, 
kde se přiučila vedení módních závodů, což zase využila při práci v kanceláři v textilní továrně. 
 V těchonínské textilce pracovala asi čtyřicet let. Začala v roce 1947 a prožila všechny proměny 
továrny té doby – znárodnění, vznik Orbanu i Perly. V továrně pracoval i ve vedoucí funkci také její 
muž, František Suchomel. A jak už to bývá, muži se spíše mohou věnovat svým koníčkům, zájmům 
a funkcím ve spolcích, když se mohou spolehnout na to, že doma vše vzorně klape. A u Suchomelo-
vých to tak bylo, oba synové výborně prospívali, život běžel jako na drátku. To tvrdili moji známí, 
ne Emilka. Ta si hledala jen chvilky času na své záliby. Které to byly ? Hlavně ty, jež byly užitečné i 
pro rodinu. Péče o zahradu, hlavně o květiny.I doma měla vždycky plno květin,dnes každá návštěva 
obdivuje její africké fialky. Přírodu vůbec má ráda a hlavně, jak jinak, les. Však to má v genech. Těšilo 
ji také sbírat lesní plody, nejvíc ostružiny u kamenných hromad na stráních, především na Hejnově. 
Když ovdověla, mohli jsme ji skoro každý den vidět nebo potkat, jak mašíruje třeba na Celné, pak 
k celenskému kříži a zase dolů a domů. Její matka byla cestovatelka po širém světě, Emilce stačilo 
širé okolí. Bohužel teď statečně bojuje s následky nepříjemného zranění, takže se její dlouhé výpravy 
nekonají. Jak však tuto srdnatou bojovnici znám, ještě ji na některé cestě určitě potkáme. 
 Že se zajímá o dění v obci, vědí všichni její známí. Nechybí na setkání důchodců a ráda přiví-
tá své přátele i doma. Musím podotknout, že má 
vždy něco dobrého a zároveň zdravého na zub. 
Starší občané naší vesnice si určitě pamatují, že 
dlouhá léta pracovala ve sboru pro občanské zá-
ležitosti a představte si, že třicet dva let psala a 
doplňovala kresbami kroniku SPOZ. Vzorné pís-
mo a milé obrázky by zasloužily nejen ocenění 
na tomto místě. Emilka dokáže být v kruhu přá-
tel veselá a vtipná. Ráda vzpomínám, jak jsme 
se (my ,,spozačky“) domluvily asi před patnácti 
lety, že půjdeme popřát panu Prüherovi k naro-
zeninám v přestrojení za ženy různých národů a 
Emilka dorazila úžasně ,,přistrojená“ za Němku. 
Kam jsme se na ni hrabaly – my mladší - a mohly 
jsme se popukat smíchy. Není divu, že takovou, 
jak se dnes říká kreativní, babičku mají ráda i její 
vnoučata. Ona je samozřejmě taky, sleduje jejich 
počínání a s velkou láskou o nich mluví. A vyprá-
vět – to umí Emilka skvěle. Už jsem jednou psala, 
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jak malou Emilku brali rodiče na výlet do celenské hospůdky Gráčenky, a až teď jsem se zeptala, 
kudy tam z horního Těchonína chodili. Přece přes Hejnov, pak k celenské hájovně, kde sebrali dalšího 
hajného, pak dolů k hospůdce. To by některé dnešní děti neušly, tam a zpátky, ani třeba za dobré jídlo. 
Navrch v Gráčence mohli lidé posedět jen u chleba se sádlem nebo s tvarohem. 
Takové historky poslouchám moc ráda. Škoda, že dnes nemají lidé čas na to, aby se dozvěděli něco 
o minulosti například jen své obce. Já však pořád věřím, že pár se jich najde a přečte si v Těchonín-
ských listech, co jsem se opět dozvěděla od Emilky Suchomelové a dalších pamětníků. Přeju Emilce 
pevné zdraví a stále tu úžasnou paměť, ze které bych ráda ještě dlouho čerpala.

Ivanka Špinlerová

VEŘEJNÉ OSVĚTLENÍ (VO)
Porucha na VO
 V listopadových dnech, konkrétně ve dnech 15.,16. a 17., docházelo opakovaně k výpadkům 
veřejného osvětlení ve Stanovníku, celé horní části Těchonína a dále od kostela až po železniční 
podjezd. Bylo to velmi nepříjemné a zvláště pak na posledně jmenovaném úseku, který je dost fre-
kventovaný a s větším pohybem osob. Setkal jsem se s dotazy, co bylo příčinou těchto výpadků ve-
řejného osvětlení. Příčinou byly zkraty na vedení veřejného osvětlení, ke kterým docházelo na úseku 
od kostela k železničnímu podjezdu. Především chci říci, že venkovní vedení veřejného osvětlení na 
tomto úseku není v dobrém stavu. Na některých místech je vedení prověšené a při silnějším větru, 
který v těchto dnech byl, se vedení zhoupne a přitom se dotkne vodiče rozvodné sítě nízkého napětí. 
Dojde ke zkratu a následnému výpadku veřejného osvětlení. Podařilo se zjistit místo, kde docházelo 
ke zkratům a zjednat nápravu. Věřím, že se situace v tomto rozsahu nebude v nadcházejícím zimním 
období opakovat.
 Jsem toho názoru, že pokud budeme chtít na tomto úseku poruchy tohoto typu v budoucnu vy-
loučit úplně, bude nutné přistoupit k radikálnějšímu řešení. Tím je náhrada stávajícího vodiče veřej-
ného osvětlení závěsným venkovním kabelem. Se stávajícím vodičem se toho již mnoho dělat nedá, 
protože je na některých místech zeslabený, nebo jinak poškozený. 
Navrhované řešení, tedy výměnu vedení na uvedeném úseku, a to se zdůvodněním a informativní 
cenou za případnou realizaci, přednesu na jednání zastupitelstva obce počátkem roku 2016. 
Rekonstrukce vedení NN a VO v Hluchově.
 V průběhu měsíce října byla dokončena v Hluchově rekonstrukce distribučního vedení NN 
a počátkem měsíce listopadu také veřejného osvětlení. Co se týče veřejného osvětlení, tedy akce 
naší obce, pak několik informací pro vás. Rekonstrukce byla provedena odbornou firmou za cenu 
103 237,- Kč bez DPH, což odpovídá ceně uvedené ve smlouvě o dílo. Na uvedeném úseku bylo 
instalováno 11 nových svítidel v celkové ceně 22 985,- Kč, které dle smlouvy dodala obec. Celková 
cena rekonstrukce je tedy 126 222,- Kč bez DPH, cena s DPH je 152 729,- Kč.
 Firma dodala po dokončení akce zprávu o výchozí revizi elektrického zařízení se závěrem, že 
elektrické zařízení je schopno bezpečného provozu.
Prodej vyřazených svítidel VO
 Obec nabízí k odprodeji 6 ks vyřazených svítidel veřejného osvětlení, cena za svítidlo je 300,- 
Kč. Svítidla jsou staršího typu provedení, částečně poškozená, ale funkční, se sodíkovou 70W výboj-
kou.  
 Případným zájemcům budou svítidla vydána již počátkem měsíce ledna 2016 a nabídka potrvá 
do vyprodání zásoby, nejpozději však do konce měsíce března 2016. Zájemci se mohou hlásit na te-
lefonu 604 825 375. 
      Připravil: Karel Vencl

Informační okénko



30

Silvestrovský OHŇOSTROJ v Těchoníně
 Je to tak - už počtvrté se o silvestrovké hodině osmé večerní sejdeme - určitě v hojném počtu 
- kolem dětského hřiště mezi bytovkami v Těchoníně, kde bude odpálen Silvestrovský těchonínský  
ohňostroj, který jsme mohli zakoupit a sestrojit díky příspěvkům obyvatel obce a dalších účastníků 
silvestrovského veselení se v Těchoníně.

 Rád bych poděkoval za výpomoc se sbírkou obsluze obchodu KONZUM v Těchoníně, obchodu 
na Celném a Obecnímu úřadu v Těchoníně, kde mohli občané skládat dobrovolné příspěvky. Celkový 
součet zveřejníme v příštím čísle, ale ohňostroj bude cca ve stejné výši jako vloni, i díky loňskému 
zbytku 625 Kč. Na celkové finanční částce se podíleli: 
Cykloturistická základna Lesovna (Těchonín 40), Trojanovi (Těchonín 80), Dušková Jana (Celné 
14), Liebichovi (Těchonín 192,152,99), Foglovi Jiří a Wladislawa (Těchonín 180), p.Dubšík (Brno), 
p.Nepustil (Těchonín 28), p. Bartek (Těchonín 53), Urbanovi ml. (Těchonín 44), Chládkovi (Těchonín 
182), Břinčilovi (Těchonín 179), Charwotovi (Těchonín 179), Papoušková A. (Těchonín 171), Za-
vadilovi (Těchonín 166), Kaufmannovi (Těchonín 161), Krejsovi (Celné 102), Johanna Brzobohatá 
(Celné 69), Junkovi  (Těchonín 80), Leichtovi  (Těchonín 45), Motyčkovi (Těchonín 23), Budišovi 
(Těchonín 20), Trejtnarovi (Těchonín 182), Sedláčkovi (Těchonín 182), Roškaninovi (Těchonín 181), 
Trojanová Eva (Těchonín 180), Pecháčkovi (Těchonín 180), Franček (Těchonín 180), Holcmannovi 
(Těchonín 180), Pejcharovi (Těchonín 178), Šebera J. (Těchonín 175), Vodičkovi (Těchonín 175), 
Ordošovi (Těchonín 172), Budišovi (Těchonín 171), Kvačkovi (Těchonín 169), Leichtovi  (Těchonín 
169), Duškovi (Těchonín 169), Hrdinovi (Těchonín 156), Vaníčkovi st. (Těchonín 144), Vaníčkovi 
ml. (Těchonín 144), p. Krsková (Těchonín 142), Kubátovi (Těchonín 13), Papouškovi (Těchonín 11), 
Tomešovi (Těchonín 101), Dušková Jarča (Celné 110), Koubovi (Celné 11), p. Kociánová (Těchonín 
38), Žofkovi  (Stanovník 5), Mertovi (Těchonín 182), Malá Milena, p.Hubálková (Těchonín 66), Vé-
brovi (Těchonín 37), Jiráska Jiří (Těchonín 196), Jirásková Tamara (Těchonín 196), p. Huterčyková 
(Těchonín 186), Michalkovi (Těchonín 182), Fogl Tomáš (Těchonín 179), Tomešová Zofia (Těchonín 
178), Černohousová Czeslava (Těchonín 178), Čadovi Karel a Marie (Těchonín 172), Hrdina Roman 
(Těchonín 156), Kreuselovi (Těchonín 145), Koskovi (Těchonín 120), Venclovi (Těchonín 12), Domi-
nikus Štefan (Celné 59), Foglovi (Těchonín 179), p.Bukorová (Těchonín 178)

 Díky úspěchu a radosti nejen v dětských očích opět přijďte půl hodiny před osmou vypustit lam-
pióny štěstí na silvestrovskou oblohu i s případným přáním do nového roku - věříme, že počasí nám 
bude přát. Doporučujeme držet se návodu od výrobce - vypouštět lampióny na volném prostranství - a 
upozorňujeme, že lampióny štěstí každý vypouští na vlastní nebezpečí a na vlastní zodpovědnost. 

Jiří Trojan

ohňostroj
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